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Gün dem
oku, 

gün de mi 
ya ka la...

14’te 11’de

ekonomi spor

Avrupa Birliği’ni
2025’te neler

bekliyor?

İskeçe Azınlık 
Lisesi öğrencisi

Ayça’nın başarısı 2’de

İndirimli 
satışlar 
başladı 15’te

“2025’in ilk
toplantısı olumlu

geçti”

SAVCILIK tarafından
görevlendirilen Sulh Ceza
Mahkemesi yargıcına ifade
vermek üzere 23 Aralık 2024
tarihinde Gümülcine
Adliyesine giden 10
Gümülcineli Türk Azınlık
temsilcisi, 16 Ocak Perşembe
günü yazılı ifadelerini teslim
etti.

»12

Gümülcineli
azınlık
temsilcileri
mahkeme
koridorlarında

kültürdünya

Küçük çocuğa
ırkçı saldırı!
Bir grup ırkçının tehdit ettiği ve zorla
slogan attırmaya çalıştığı küçük bir
çocuğun videosu ülke genelinde
büyük tepki topladı. Gümülcine’de
çekildiği tahmin edilen videoda,
“Yaşasın Kasidiaris” diye slogan
atmaya zorlanan çocuğun korku dolu
anları yer alıyor. » 6

İskeçe ilinin Bulustra (Avdira)
belediyesine bağlı Horozlu köyündeki
eski Türk mezarlığının talan edilmesi
üzerine açılan dava ertelendi. »12

İskeçe Müftüsü Mustafa Trampa yerel
yönetim birimlerine başlattığı
ziyaretler çerçevesinde, 16 Ocak
Perşembe günü Mustafçova
Belediyesini ziyaret etti. »10

Müftü Trampa
Mustafçova
Belediyesini
ziyaret etti

Horozlu
mezarlığı
davası
ertelendi

Yeni okul binası için
muhatap aranıyor!

MİLLETVEKİLİ Hüseyin
Zeybek’in İskeçe Azınlık
Ortaokulu ve Lisesinin bina
sorunu hakkındaki sorusunu
meclis genel kurulunda
yanıtlayan Eğitim Bakan
Yardımcısı Zetta Makri, konunun
bakanlığın yetkisinde
olmadığını iddia etti.  Makri’nin,
okul binasının statik olarak
yeterli ve son derece güvenli
olduğunu ileri sürmesi de
azınlık içerisinde şaşkınlık ve
tepki yarattı. Konuyu GÜNDEM’e
değerlendiren Zeybek, “Sorunu
ve taleplerimizi görmek
istemeyen bir yaklaşım var.”
değerlendirmesinde bulundu.
İskeçe bağımsız milletvekili
Burhan Baran da,
“Öğrencilerimizin
cezalandırılması bir an önce
durdurulmalı.” açıklamasında
bulundu. 
»8, 9, 10

RODOP ve Meriç
illerinde şu ana kadar
800 bin kilo tütünün
üreticiden satın alındığı
bildirildi. GÜNDEM’in
sorularını yanıtlayan 
Trakya Tütün Üreticileri
Kooperatifi Başkanı
Sinan Ahmet, “Bu yılki
fiyatlar geçen yıla oranla
biraz daha iyi. Tütün
alımları
tamamlandığında
ortalama fiyatın 6 euro
civarında olacağını
tahmin ediyoruz.” dedi.
»11

Eğitim Bakanlığı, İskeçe Azınlık Ortaokulu - Lisesi binası konusunda
“bakanlık yetkili değil” iddiasında bulunuyor. İskeçe Belediyesi de
yetkili kurum olarak Eğitim Bakanlığını gösteriyor. 

Tütün alımları başladı
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İTB’den üniversite tanıtım gezisi
İSKEÇE Türk Birliği (İTB) lise

öğrencilerine yönelik olarak
üniversite tanıtım gezisi
düzenledi. İTB Eğitim
Danışmanlığı tarafından
düzenlenen tanıtım gezisi
kapsamında Edirne’de Trakya
Üniversitesi ile Tekirdağ’da
Namık Kemal Üniversitesi
ziyaret edildi. Ziyaretlerde, her
iki üniversite hakkında Batı
Trakyalı üniversite adayı
öğrencilere bilgi
verildi.

EDİRNE
TRAKYA
ÜNİVERSİTESİ
İskeçe Türk
Birliği Başkanı
Ozan Ahmetoğlu
başkanlığındaki
grup, 2 Ocak
Perşembe günü
Trakya
Üniversitesini
ziyaret etti.
Dernek Başkanı
Ahmetoğlu, İTB
Eğitim
Danışmanı Önder
Şabanoğlu ve
öğrenci
temsilcilerinden
oluşan heyet ilk
olarak Trakya
Üniversitesi
Rektörü Prof. Dr. Mustafa
Hatipler’i makamında ziyaret
etti. Ziyarette karşılıklı olarak
hediye takdiminde bulunuldu.

Grup daha sonra Trakya
Üniversitesi Dış İlişkiler
Uygulama ve Araştırma Merkezi
tarafından uluslararası
öğrencilerin başvuru süreci
hakkında bilgilendirme
toplantısına katıldı. Balkan
Kongre Merkezi Senato
Salonunda düzenlenen
toplantıya, İskeçe Türk Birliği
Başkanı Ozan Ahmetoğlu,
beraberindeki heyet ve
öğrenciler katıldı. Toplantının
açılış konuşmasını yapan Dış
İlişkiler Uygulama ve Araştırma
Merkezi Müdürü Dr. Öğr. Üyesi
Rifat Gürgendereli, Trakya
Üniversitesinin Balkanlar’a
yakınlığı ve Batı Trakya’daki
önemini vurguladı. Ardından
Trakya Üniversitesi hakkında
tanıtım sunumu gerçekleştirildi.

İskeçeli öğrenciler daha sonra
kampüs içindeki “Genç Ofis”i
ziyaret etti ve üniversite
kampüsünü gezdi. İTB heyeti
aynı gün Yurtdışı Türkler ve
Akraba Topluluklar Başkanlığı
Edirne Temsilciliğini ziyaret etti.
Ekip burada YTB Edirne Ofisi
Temsilcisi Prof. Dr. Mustafa
Şentürk ile görüşerek ofisin
çalışmaları hakkında bilgi
edindi.

TEKİRDAĞ NAMIK 
KEMAL ÜNİVERSİTESİ
İskeçe Türk Birliği Eğitim

Danışmanlığı tarafından
düzenlenen gezi çerçevesinde, 3
Ocak Cuma günü Tekirdağ
Namık Kemal Üniversitesi
ziyaret edildi. İTB ekibi ilk
olarak Namık Kemal Üniversitesi
Rektörlüğündeki tanıtım
etkinliğine katıldı ve üniversite
hakkında bilgi aldı.
Üniversitenin senato salonunda
gerçekleştirilen tanıtımda
konuşan Namık Kemal

Üniversitesi
Rektörü Prof. Dr.
Mümin Şahin,
İskeçe Türk
Birliğiyle
Tekirdağ’a gelen
öğrencileri
ağırlamaktan
duyduğu
memnuniyeti
dile getirdi.
Üniversitenin
Batı Trakyalı
öğrencilere her
türlü imkanı
veren bir yapıda
olduğunu
belirten Prof.
Şahin,
öğrencilere
eğitim
hayatlarında
başarılar diledi. 

Öğrenciler,
Tekirdağ Namık

Kemal Üniversitesi için
hazırlanan sinevizyonu izledi ve
üniversite yetkililerinden bilgi
aldı. Sanato salonundaki tanıtım
etkinliğinde İskeçeli öğrencilerle
görüşen ekipte, aslen Batı
Trakyalı olan, Batı Trakya
Türkleri Dayanışma Derneği eski
başkan ve yöneticilerinden ve
aynı zamanda uzun yıllar
IRCICA Başkanlığı da yapan
Namık Kemal Üniversitesi
Öğretim Görevlisi Halit Eren de
yer aldı.

İskeçe Türk Birliği Başkanı
Ozan Ahmetoğlu yaptığı
konuşmada, dernek olarak her
zaman gençlerin yanında
olmaya çalıştıklarını belirtti ve
gösterilen yakın ilgiden dolayı
üniversite rektörü Prof. Dr.
Mümin Şahin ve diğer
yöneticilere teşekkür etti.

İTB Başkanı Ozan Ahmetoğlu
ve İskeçeli öğrenciler daha sonra
Tekirdağ Namık Kemal
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr.
Mümin Şahin’i makakında
ziyaret ederek görüştü. Ziyarette
karşılıklı olarak hediyeler
verildi.

Heyet, öğle yemeğinden sonra
üniversite kampüsünü gezerek
buradaki fakülteleri yakından
görme imkanı buldu. Öğrenciler,
kampüsteki kütüphane ve spor
komplekslerini hakkında da
bilgi aldı. 

İskeçe Türk Birliği ekibi 3
Ocak Cuma akşamı İskeçe’ye
döndü.

İTB Eğitim
Danışmanlığı

tarafından
düzenlenen

gezide,
öğrencilere

Trakya
Üniversitesi
ve Namık

Kemal
Üniversitesi

tanıtıldı.

ÜLKE  genelinde kış indirimleri 13 Ocak Pazartesi itibarıyla
başladı. İndirimler 28 Şubat tarihine kadar devam edecek.

Sektör temsilcileri, kış indirimlerinin hem tüketicilere hem de
işletmelere ekonomik açıdan olumlu katkı sağlayacağını ifade
ediyor.

Yetkililer ise satışa sunulan ürünlerde eski fiyat ve indirimli yeni
fiyatın net bir şekilde belirtilmesinin zorunlu olduğunu hatırlattı.
Ayrıca, yanıltıcı ya da yanlış indirim oranları beyan eden

işletmelere ağır para cezaları uygulanacağı uyarısında bulunuldu.
İndirim döneminde mağazaların bazı pazar günleri de açık olacağı bildirildi.

İNDİRİMLİ 
SATIŞLAR 
BAŞLADI
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Romanya’daki 
Alman gazetesinde 
Batı Trakya Türk Azınlığı
hakkında makale

Sahİbİ:hülyaEmİn
Genelmüdürveyay›nyönetmeni:hülyaEmin

yaz›‹şleri:Ozanahmetoğlu
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Τηλ - φαξ: 25310 70929
Κωδικὸς: 2764

ROMANYA’daki Alman azınlığın
gazetesi “Allgemeine Deutsche
Zeitung für Rumänien (ADZ)”de 9
Ocak Perşembe günü, Batı Trakya
Türk Azınlığı ve sorunları hakkında
bir makale yayımlandı.

Gazeteci Hatto Schmidt imzalı
“Atina, AİHM Kararlarını
Uygulamayı Reddediyor” başlıklı
makalede, Yunanistan’ın
kuzeydoğusunda yer alan Batı
Trakya’daki Türk azınlığın,
mahkemece doğrulanan örgütlenme
özgürlüğü ihlallerinden şikayetçi
olduğuna dikkat çekilerek
Yunanistan eleştirildi.

Makalede, Yunanistan’ın, Türk
azınlığın şikayetlerini haklı bulan
Avrupa İnsan Hakları Mahkemesinin
(AİHM) kararlarını on yıllardır
görmezden geldiği belirtildi. Ancak
Avrupa Konseyinin denetim
mekanizmaları sayesinde bu
durumun unutulmadığı, Avrupa
Konseyi Bakanlar Komitesinin geçen
aralık ayı başında bu kararların
uygulanması gerektiğini yinelediği
ve Haziran 2025’te bu konuda
ilerleme kaydedilip
kaydedilmediğinin yeniden ele
alınacağı ifade edildi.

Ayrıca, makalede Bekir Usta ve
Diğerleri Dava Grubu’nun, Batı
Trakya’da isminde “Türk” ibaresi
bulunan derneklerin kapatılması ve
Yunanistan tarafından Türk
azınlığın örgütlenme özgürlüğünün
ihlaline ilişkin olduğu vurgulandı.
Dava grubunda yer alan derneklerin
1927’de kurulan ve daha önce
isminden dolayı herhangi bir itirazla

karşılaşmayan İskeçe Türk Birliği ile
Rodop İli Türk Kadınları Kültür
Derneği ve Meriç İli Azınlık Gençlik
Derneği olduğu kaydedildi.

Makalede, Avrupa Batı Trakya
Türk Federasyonu (ABTTF) Başkanı
Halit Habipoğlu’nun “Yunan
Yargıtayının kararlarından da
anlaşılacağı üzere, Yunanistan’ın bu
dava grubundaki kararları hiçbir
şekilde uygulama niyeti yok ve
sürekli zaman kazanmaya çalışıyor.”
sözlerine de yer verildi.

Yunanistan’ın Türk azınlığın etnik
kimliğini reddettiği ve bugün bile
ülkede “Türk” kelimesinin yasak
olduğuna dikkat çekilen makalede,
Yunanistan’ın, 1923 Lozan
Antlaşması’nın Türk azınlığın eğitim
ve dini özerkliğini teminat altına
alan ilgili hükümleri ile ana dilini
kullanma hakkını ihlal ettiği
belirtildi. Makalede ayrıca, Batı
Trakya’da iki dilli anaokullarının
bulunmadığı, yalnızca Yunanca
eğitim veren devlet anaokullarının
mevcut olduğu vurgulandı.

Hükümetin, çıkardığı yasalarla
Türk azınlığın dini kurumlarını ve
Müslüman din adamlarının
atanmasını devlet kontrolüne
almaya çalıştığı belirtildi. Türk
azınlık tarafından seçilen müftülerin
ise haklarında açılan davalar
nedeniyle hapis ve para cezalarına
çarptırıldığına değinildi.

Makalenin Almanca tam metnine
şu bağlantıdan ulaşılabiliyor:

https://adz.news/artikel/artikel/a
then-verweigert-umsetzung-von-
egmr-urteilen

hul ya_emin@hot ma il.com

Hülya EM‹N

Ama öküzün altında buzağı var!

İ skeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesi,
yıllardır devam eden okul binası
sorununu çözmek için muhatap arıyor.

Okul Encümen Heyeti ve Okul Aile Birliğinin
kararlı mücadelesi ise bir türlü sonuç
vermiyor. Aziz Nesin hikayelerini
aratmayacak kadar trajikomik bir durum
yaşanıyor. Yapılan başvurular ne duyuluyor,
ne görülüyor, ne de yanıt verilmeye değer
bulunuyor!

İskeçe Milletvekili Hüseyin Zeybek’in
sözlü sorusu üzerine konu geçen aralık
ayında meclis genel kurulunda ele alındı.
Ancak bu kez de yürek burkan bir tabloyla
karşılaştık. Eğitim Bakan Yardımcısı Zetta
Makri, verdiği cevapta özetle şunları söyledi:

Okul bina sorununun bakanlığın
yetkisinde olmadığı;

Okuldaki öğrenci sayısının yeni bir okul
binası inşasını gerektirmediği ve mevcut
binanın fazlasıyla güvenli olduğu. 

Dahası, bu ülkenin vatandaşı olan
çocukların eğitim aldığı bir kurumu devletin
50 yıldır desteklemesini bir lütuf olarak
göstermesi, cevap verirken kullandığı üslup
da dikkat çekiciydi.

Şahsen, Zetta Makri’nin meclis genel
kurulunda söylediklerini, daha genel bir
perpektiften değerlendirme ihtiyacı
hissediyorum. Eğitim Bakan Yardımcısının
verdiği cevap, aslında azınlık eğitimine
yönelik genel bir tutumu gözler önüne
seriyor. Söyledikleri, çok daha basit ve acı
bir gerçeği ortaya koyuyor: “Azınlık
okullarını desteklemek istemiyoruz. Var olan
sorunları gidermek gibi bir niyetimiz yok.
Aksine, mevcut durumu daha da
zorlaştırmak üzere elimizden geleni
yapıyoruz.”

Hiç kimse beni öküz altında buzağı
aramakla suçlamasın. Azınlığa karşı
uygulanan sistematik politikaların başında
eğitim konusu geliyor. 

Azınlık okulları, kültürümüzü ve
kimliğimizi yaşatmanın önemli parçalarından
biri. Ama maalesef, ülkemizde bu okulları
korumak ve desteklemek yerine,
kapanmaları için zemin hazırlanıyor.

Azınlık eğitimiyle ilgili çıkarılan yasalar,
bu konunun sistematik olarak ele alındığının
bir kanıtı.

Ben de bir zamanlar azınlık okulunda
okuyan bir öğrenci olarak, bu sorunların
köklerinin ne kadar derin olduğunu

biliyorum. Bundan 40-50 yıl önce de, Celal
Bayar Ortaokulu ve Lisesinde öğrenciyken,
azınlık eğitim sisteminin nelerle mücadele
ettiğini birebir yaşadım.

Celal Bayar Ortaokulu ve Lisesi, deyim
yerindeyse öğrenciler için tam bir “kıyım”
kurumuydu. 

Ortalama 40 kişilik dört sınıfla
başladığımız ortaokulun lise son sınıfına
geldiğimizde yalnızca 7 kişi kalmıştık.
Hiçbirimiz liseden mezun olamadık. Peki,
bunun sorumlusu biz mi, yoksa bizleri
sistemin dışında bırakmaya yeminli olan
politikalar mıydı?

O yıllarda, ana dilimizde aldığımız
derslerin yıl sonu sınavlarına Yunanca girme
zorunluluğu getirildi. Bu yasal düzenleme ile
amaçlanan neydi?

En başarılı öğrencilerin bile Yunanca
derslerden yüksek not alamaması, geçer not
alanların da bir elin parmağını geçmeyecek
kadar az olması… Sınıfın geri kalan
öğrencilerinin yaprak gibi dökülmesi…

Büyük baskılar altında geçirdiğim bu
yıllar, bana ve yaşıtlarıma bir şey öğretti:
Farklıydık ve bu farklılığın bedelini ödemek
zorundaydık. Ancak tüm bu zorluklara
rağmen azınlık okullarında okumaktan asla
pişman olmadım. Bugün dönüp baktığımda,
azınlık okulunun bana verdiği kimlik ve
bilinçle gurur duyuyorum.

TRT için bir dönem hazırladığımız “Biz
Buradayız” programı için Celal Bayar
Lisesinde çekim yaptığımızda, o yılların
üzerimde bıraktığı derin izleri bir kez daha
hissettim. Okul binasında dolaşırken
gözlerim doldu. Kalbim sızladı.

Bugün geldiğimiz noktada, okullarımız
kapatılıyor, iki dilli anaokulu taleplerimiz
görmezden geliniyor, azınlık çocuklarının 19.
yüzyıl sonundan kalma bir tütün deposunda
eğitim görmeleri “güvenli ve yeterli” kabul
ediliyor. 

Ana dilimiz olan Türkçede eğitim,
toplumumuzun devamlılığı ve kimliğimizin
yaşatılması için vazgeçilmezdir. Bu hak,
sadece geçmişimizi değil, geleceğimizi de
koruma mücadelemizin temel taşlarından
biridir. Çocuklarımızın aydınlık bir geleceğe
adım atabilmeleri ve kimliklerinden ödün
vermeden yaşayabilmeleri için bu yolda
yürümeye mecburuz. Çünkü kaybettiğimiz
her okul, yalnızca bir bina değil, bir
gelecektir.

HAFTANIN YORUMU

@HulyaEmin1

TÜRKİYE’de üniversite eğitimi
almak isteyen uluslararası
öğrencilere burs imkanı sunan
Türkiye Bursları programına
başvurular başlıyor.

Türkiye Bursları programı,
uluslararası öğrencilere ülkenin
seçkin üniversitelerinde burslu
eğitim alma fırsatı sunuyor.
Program kapsamında üniversite
bölüm yerleştirmesi, aylık burs,
üniversite harcı, sağlık sigortası,
yurt ve barınma imkanları,
ücretsiz mesleki ve akademik
programlar ile gidiş-dönüş uçak

bileti gibi kapsamlı destekler
sağlanıyor.

2025 yılı için Türkiye Bursları
başvuruları, 10 Ocak - 20 Şubat
tarihleri arasında tek bir dönemde
alınacak. Burs programı, lisans,
yüksek lisans ve doktora
düzeyinde eğitim görmek isteyen
adaylara açık olacak.

Daha fazla bilgi almak
isteyenler Türkiye Bursları resmi
internet sitesini ziyaret edebilir.
(https://www.turkiyeburslari.gov.
tr/duyurular/turkiye-burslari-
2025-basvurulari-93)

“Türkiye Bursları” başvuruları  başladı
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Küçük çocuğa ırkçı tehdit ve saldırı!

Özgür Ferhat 
Emniyet Müdürüyle 
saldırıyı görüştü

BİR grup ırkçı tarafından tehdit edilen
ve zorla slogan attırılmaya çalışılan
küçük bir çocuğun videosu, Yunanistan
genelinde büyük tepki topladı.
Gümülcine’de çekildiği tahmin edilen
videoda, yaklaşık 10 yaşındaki çocuğun
korku dolu anlar yaşadığı dikkat çekiyor.
Çocuğa, “Yaşasın Kasidiaris” şeklinde
slogan atması için baskı yapılırken,
saldırganların kahkahalar attığı ve
çocuğu hızla uzaklaştırdığı görülüyor.

Videonun, “Gümülcine (Komotini)
Milliyetçileri” isimli bir Instagram
hesabında yaklaşık iki ay önce
paylaşıldığı ancak ne zaman çekildiğinin
bilinmediği ifade edildi. Irkçı Altın Şafak
Partisi liderlerinden İlias Kasidiaris’e
atıfta bulunan sloganın bir çocuğa zorla
söyletidiği olayda, çocuğun Müslüman
Türk azınlığına mensup olduğu tahmin
ediliyor.

Söz konusu saldırı, “Efimerida ton
Sindakton” gazetesinin yayımladığı
haber video ile ülke genelinde gündem
oldu. Haberde, Altın Şafak Partisi’nin
ofislerinin kapatılmasına rağmen bölgede
aşırı sağ grupların faaliyetlerini
sürdürdüğü ve yeniden yapılanma
çabalarının özellikle Kuzey Yunanistan
ve kırsal bölgelerde dikkat çektiği ifade
edildi.

Efimerida ton Sindakton gazetesindeki
haberde, ırkçı saldırıların büyük
şehirlerde arttığına dair ihbarların
geldiği, sınıra yakın Gümülcine ve
Dedeağaç gibi şehirlerde ise aşırı sağcı
ideolojilerin kök salmaya devam ettiği
belirtildi.

Bu tür olayların yeniden yaşanmaması
için yetkililerin acil müdahalesinin
gerekli olduğu dile getirilen haberde,
“Gümülcine’deki bu utanç verici olay,
faşizmin ve aşırı sağ ideolojilerin hala
ciddi bir tehdit oluşturduğunu bir kez
daha gözler önüne seriyor.” ifadelerine
yer verildi.

SİRİZA’DAN TEPKİ
SİRİZA Rodop İl Örgütü olayın ardından
yaptığı açıklamada, görüntülerin şok ve
tiksinti uyandırdığını belirterek, “Altın
Şafak’ın mahkum edilmesinden beş yıl
sonra, Hitler’i özleyenler, hükümetin
hoşgörüsüyle yeniden güç kazanmaya
çalışıyor. İlerici güçlerin, hoşgörüsüzlük,
ırkçılık ve faşizme karşı demokrasi
duvarını yükseltmesi bir zorunluluktur.”
ifadelerini kullandı.

ABTTF KINADI
Avrupa Batı Trakya Türk Federasyonu
(ABTTF) Başkanı Halit Habipoğlu yaptığı
açıklamada, “Gümülcine’de savunmasız
küçük bir çocuğumuza yapılan ırkçı ve
alçak saldırıyı en sert şekilde kınıyoruz.
Yaşanan bu saldırı, Altın Şafak’ın
yasaklanmasına rağmen Batı Trakya’da
toplumumuzu hedef alan ırkçılık ve ırkçı
tehdidin hala devam ettiğini ve aşırı sağ
grupların faaliyetlerinin sona ermediğini
açıkça göstermektedir. Bölgemizdeki
barış ve huzur ortamına ve birlikte
yaşama kültürüne zarar veren bu tür ırkçı
ve nefret saldırılarının bir daha
yaşanmaması için ülkemizin yetkili
makamları gerekli önlemleri ivedilikle
almalı, aşırı sağ ideolojinin bölgemizde
kök salmasına asla izin vermemelidir.”

ifadelerine yer verdi.

DEB PARTİSİ: “İNSANLIK 
ONURUNA AYKIRI”
Dostluk Eşitlik Barış (DEB) Partisi de bir
açıklama yaparak, “Bu vahim ve kaygı
verici olay, toplumsal barışı ve bir arada
yaşama kültürünü doğrudan hedef
almaktadır. Böylesine tehlikeli ve ırkçı
yaklaşımlardan azınlık gruplarının
korunması elzemdir. Bu çirkin ve yasadışı
eylemle bir kez daha toplumsal
hassasiyetlerin ön plana çıkarılmasının
gerekliliği gözler önüne serilmiştir.”
ifadelerini kullandı.

Açıklamada, “Bir çocuğun
masumiyetine zarar verilmesi ve korku
ortamı oluşturulması, sadece bireysel bir
saldırı değil, aynı zamanda toplumsal
barışa karşı da yapılmış bir tehdittir.”
sözleri dikkat çekti.  

KKE’DEN TEPKİ
Yunanistan Komünist Partisi (KKE)
Rodop İl Örgütü ile partinin Rodop
Gençlik Kolu (KNE) tarafından yapılan
açıklamada, “Gümülcine’de çekildiği
iddia edilen ve faşistlerin korkmuş bir
küçük çocuğa zorbalık yaptığını
gösteren, ülke çapında bilinen video,
Rodop halkı ve gençliği arasında öfke,
nefret ve tiksinti uyandırdı.” denildi.

KKE ve KNE Rodop ili yöneticileri,
halkı ve gençleri, etnik ve dini farklılıkları
bir kenara bırakarak, faşist gruplara ve
düşüncelerine karşı birlik olmaya davet
etti.

SORUŞTURMA BAŞLATILDI
Bu arada Yargıtay (Arios Pagos) Savcısı
Georgia Adilini, faşist saldırıyı araştırmak
için acil ön soruşturma talebinde
bulundu. Savcı Adilini, Rodop Savcısı’na
gönderdiği yazıda, saldırıya karışan
kişilerin cezai sorumluluğunun
araştırılmasını istedi.

RODOP Yeni Sol Milletvekili Özgür Ferhat, Rodop ili Emniyet Müdürü
Konstantinos Suliotis’i ziyaret ederek, ırkçı grubun saldırısına uğrayan küçük
çocukla ilgili olayı görüştü.

FAŞİST SALDIRILARA KARŞI NET TAVIR
Milletvekili Özgür Ferhat görüşmeyle ilgili olarak yaptığı açıklamada, Emniyet
Müdürü Suliotis’le yaptığı görüşmenin en önemli gündem maddesinin, Rodop’ta
bir grup aşırı sağcı tarafından bir çocuğa yönelik gerçekleştirildiği iddia edilen
saldırının olduğunu belirtti. Milletvekili Ferhat, yaşanan olayın bir an önce
aydınlatılması gerektiğini vurgulayarak, toplumsal huzuru tehdit eden nefret ve
bölünme girişimlerine karşı dikkatli olunması gerektiğini ifade etti. Özgür
Ferhat, “Demokrasiye ve insan haklarına yapılan her saldırı, sadece mağdurları
değil, tüm toplumu hedef alır. Bu tür karanlık girişimlere karşı tek ses, tek yürek
olmalıyız” dedi.

Özgür Ferhat ayrıca, olayla ilgili yürütülen
soruşturmanın gidişatı hakkında yetkili
makamlardan bilgilendirme talebinde
bulundu ve konuyu yakından takip edeceğini
ifade etti.

“VATANDAŞLARIN 
GÜVENLİĞİ ÖNCELİĞİMİZ”
Milletvekili Ferhat, Rodop halkının huzur ve
güvenliğinin her şeyden önce geldiğini
belirtti. Bölgede artan gerilimlerin giderilmesi
ve toplumdaki farklı kesimlerin barış içinde
bir arada yaşamasını sağlamak için atılacak
adımların önemine dikkat çeken Yeni Sol
Milletvekili Ferhat, “Toplumun huzurunu
bozan, insan onuruna saldırı teşkil eden
hiçbir olaya göz yumulmayacak. Bu tür
suçlarla mücadele, sadece bir kurumun değil,
hepimizin ortak sorumluluğudur.” ifadesini
kullandı.

Milletvekili Ferhat, bu tür olaylara karşı
sıfır tolerans politikası uygulanması
gerektiğinin altını çizerek, toplumsal
dayanışmanın önemini vurguladı. Ferhat,
“Faşizm ve nefret söylemine karşı durmak,
insanlık onurunu korumak demektir. Rodop
halkı, barış ve adalet için mücadele eden bir
geçmişe sahiptir ve bu mücadeleyi
sürdürecektir.” ifadelerini kullandı.

Görüşme, Rodop ilinde huzur ve güvenliği
tehdit eden unsurlara karşı kararlı bir duruş
sergilenmesi yönündeki vurguyla sona erdi.
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E linizdeki gazetenin manşet
haberini İskeçe Azınlık Ortaokulu
– Lisesinin yeni okul binası

talebine ayırdık. Sorun malum. Batı
Trakya Türklerinin, özelde de İskeçe
ilindeki Türk halkının yeni okul binası
talebi. 

İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesine
yeni bir bina talebi var ortada. Peki neden
böyle bir talep var? Çünkü yaklaşık 60
yıldır azınlık ortaokulu – lisesi olarak
hizmet veren bina eski ve yetersiz.
Sanırım bir örnek yeterli olacaktır. 500
öğrencinin bulunduğu okulun bahçesi
yarım basketbol sahası kadar. 

Her şeyden önce vatandaşı olduğumuz
Yunanistan devletinin, tüm çağrılara ve
taleplere kulak tıkayarak, azınlık
çocuklarına 2025 yılında dahi eğitim
kurumu olarak 19. yüzyılın sonlarında
inşa edilen eski bir tütün deposunu reva
görmesi çok ciddi bir sorundur. Mesele
bu noktalara varmadan devlet, okulla ve
azınlık toplumuyla iletişim halinde bunun
çaresini bulmalıydı. Bu bile tek başına ve
en hafif tabirle büyük bir ihmal ve büyük
bir eksiklik ve hatta büyük bir ayıp. 

Okuldaki öğrenciler ve aileler, mevcut
binanın hem kapasite hem de fiziksel

koşullar açısından yetersiz olduğunu
uzun süredir dile getiriyor. Okulun
Encümen Heyeti ile Okul Aile Birliği, yeni
okul binası için gayret sarf ediyor. İlgili ve
yetkili tüm kurum ve kişilere dilekçeler,
mektuplar, yazılar göndererek
“OKULUMUZ İÇİN YENİ BİNA İSTİYORUZ.
GEREĞİNİN YAPILMASINI TALEP
EDİYORUZ” diyor. Ancak tüm bu
çağrılara, taleplere ve isteklere bir cevap
alamıyor. Adeta herkes kör ve sağır! 

Aralık ayında İskeçe Milletvekili
Hüseyin Zeybek bu sorunu meclis
gündemine taşıyarak, Eğitim Bakanına
sözlü soru yöneltti. Sorununu cevabını 16
Aralık 2024 tarihinde meclisteki
oturumda Eğitim Bakan Yardımcısı Zetta
Makri verdi. Sayın Makri öncelikle
milletvekili Hüseyin Zeybek’in sorusunu
sorgulayarak, “Neden sadece bu okulun
sorununu dile getiriyorsunuz?” şeklinde
bir yaklaşım sergiledi. Milletvekili
Zeybek’in prosedürü bilmediğini falan
söyledikten sonra encümen heyetinin de
yetkilerini özetledi ve en sonunda İskeçe
Azınlık Ortaokulu – Lisesinin güvenli ve
yeterli bir yapı olduğunu iddia ederek,
yeni okul binasına gerek olmadığını
söyledi. En sonunda da “Eğitim Bakanlığı

bina konusunda yetkili değildir.”
deyiverdi. 

Yeni okul binası talebine resmi bir
yanıt vermeyen Eğitim Bakanlığının, bu
haklı taleple ilgili olarak ne düşündüğünü
Bakan Yardımcısı Makri’nin yanıtından
öğrenmiş olduk. Bakanlık, yeni okul
binasına ihtiyaç yok diyor. Ama aslında
yeni okul binasına ihtiyaç olduğunu
herkes biliyor. Mutlaka bakanlık da
biliyordur. Bakan yardımcısının sözlerini
dinleyince, bakanlığın “okul binası yeterli
ve güvenli” diye bir söz sarf ettiğini
duyuyoruz. Ama böyle olmadığın herkes
biliyor. Bakanlık da haydi haydi
biliyordur. Zira, sayın bakan
yardımcısının bölgedeki yetkililerden
ayrıntılı bilgi aldığı biliniyor. 

Hal böyle iken neden bir bakan
yardımcısı, yani bir bakanlık, üstelik de
Eğitim Bakanlığı aşikar bir sorun karşında
bu şekilde bir vaziyet alır? Bunun nedeni
nedir? Neden apaçık bir sorun karşısında
gözler yumulur, kulaklar tıkanır? Yani
devlet İskeçe’deki Türk azınlık çocukları
için yeni bir okul binası yapsa ne olacak?
Yeni bir okul binasını bu devlet
yapamıyor mu? Tabii ki öyle bir şey söz
konusu değil. Peki nedir söz konusu
olan? Tüm bu kayıtsız kalmanın,
umursamazlığın, boşvermişliğin,
ihmalkarlığın sebebi nedir? 

Bunun tam ve doğru yanıtını bize
ancak bakan yardımcısı, bakan ve hatta
başbakan verebilir. Biz ancak tahmin
yürütebiliriz. Fakat öyle anlaşılıyor ki bu
tavır ve bu politikanın temelinde, devletin
yani Yunanistan’ın Batı Trakya Müslüman
Türk Azınlığına ve onun sorunlarına,
taleplerine, beklentilerine karşı olan
bakış açısı yatıyor. 

Yaşadığımız sorunları, dile getirdiğimiz
talepleri görmeyen, görmek istemeyen,
yok sayan bir anlayış ve bir bakış açısı.

Biz bu bakış açısını ve bu politikaları
yıllar önce Batı Trakya’daki azınlık eğitimi
için ortaya konan taleplere karşı da
gördük. İskeçe Azınlık Lisesi için
prefabrik sınıf isterken de gördük. Altı yıl
önce prefabrik sınıflar gelecek diye söz
verilirken (ve sonra gelmezken) de
gördük. Azınlık okullarında görev
yapacak öğretmenleri yetiştirecek yeni
eğitim fakültesi isterken de gördük.
Vardiyalı eğitim dursun derken de
gördük. Türkçe ve Yunanca eğitim
verecek azınlık anaokulları talep ederken
de gördük. Okul birleştirmelerinde, kitap
konularında, encümen seçimlerinde hep
gördük. 

Tüm mesele; azınlık eğitimini ve
azınlık okulunu sorun olarak gören sakat
anlayışta. Önyargılı, saplantılı, pedagojik
normları dikkate almak istemeyen bakış
açısında. Azınlık eğitiminin ve azınlık
okulunun yaşayacak olma ihtimaline
karşı, bu okullarımızın gelişecek,
büyüyecek, kalitesi yükselecek olma
olasılığı karşısında, güvensizlik yaşayan,
paniğe kapılan, bu ihtimalleri adeta kendi
açısından güvenlik sorunu haline getiren,
bu şekilde bir “kabus” yaşayan önyargılı
bakış açısında tüm sorun. 

Tekrar edelim: azınlık okulu ve azınlık
eğitimi bir sorun değildir. Bunu söylemek
zorunda kalmaktan utanıyorum ama nasıl
ki Batı Trakya Müslüman Türk Azınlığı bir
sorun ve tehdit değildir, azınlık okulu da
bir tehdit değildir. Ama bu alanda azınlık
insanının haklı, meşru, mantıklı ve
demokratik hak ve taleplerini duymazdan
gelmek hiç ama hiç doğru değildir.
Demokratik bir ülke ve yönetime de hiç
yakışmamaktadır. 

Azınlık insanı, çocuklarımızın anne
babaları, evlatları için çırpınmaya devam
edecektir. Hiç şüphesiz!.. Kalın
sağlıcakla… 

Ozan AHMETOĞLU

Gözler kör, kulaklar sağır (mı?)

HAYATIN İÇİNDEN

oza nah me tog lu2003@ya ho o.gr

Gümülcine’de “Tarımsal Kalkınma Konferansı” 
GÜMÜLCİNE’de “Rodop

Tarımsal Kalkınma
Konferansı” adı altında bir
konferans düzenleniyor.

Rodop Profesyonel Çiftçi
Girişimcileri Birliği, Doğu
Makedonya - Trakya Eyaleti
ve Gümülcine Belediyesi iş
birliğiyle 24 Ocak Cuma günü
Chris & Eve Otelinde
yapılacak “1. Rodop Tarımsal
Kalkınma Konferansı” saat
10.00’da başlayacak.

Konferans, Rodop Tarım
Dernekleri ve Trakya Tütün
Üreticileri Kooperatifi
tarafından da destekleniyor.

Tarım konferansıyla ilgili
olarak yapılan duyuruda şu
ifadelere yer verildi: “Yıllar
süren verimsizliğin ardından
Rodop’ta büyük altyapı
eksiklikleri bulunmaktadır.
İklim değişikliğinin artık
günlük bir olay haline geldiği
ve uluslararası ekonomik
ortamın art arda yaşanan
krizlerden etkilendiği bir
dönemde yaşanan bu
eksiklik, kaçınılmaz olarak
üreticilerin ve ailelerinin
gelirlerinde bir çöküşe yol
açmakta ve yerel ekonomi
için dramatik sonuçlar
doğurmaktadır. Çiftçilerin

söz sahibi olacağı ve
temsilcilerinin tartışmalara
katılacağı bu panelde, Rodop
birincil sektörünün
geleceğine ilişkin önemli
konulara dikkat çekilmesi
hedeflenmektedir. Ülke
çapında öncü bir etkinlik
olan konferansın temaları,
çiftçiler ile hem merkezi
yönetim hem de yerel
yönetimin kurumsal
organları arasında bir
iletişim kanalı oluşturmayı
ve Rodop kırsal nüfusuna
umut verecek proje ve
girişimler için pratik ve
belgelenmiş önerilerle
önemli taahhütlerin formüle
edilmesini amaçlamaktadır.”

Tarım Kalkınma
Konferansında ele alınacak
konular şöyle:

- İklim değişikliği - Hidro-
ekonomik altyapı – Barajlar.

- Pamuk üretimi:
Sürdürülebilirlik ve
perspektif - Karbon ayak izi
programı ve Trakya.

- Tütün üretimi geleceği ve
tütün üreticilerinin
desteklenmesi.

- Yeni KAP (Ortak Tarım
Politakaları) , programlar ve
destekler - OPEKEPE’nin
rolü.

Sulama göletinin kapasitesi artırılıyor
DOĞU Makedonya - Trakya Eyaleti Rodop İl

Yönetimi, 1980 yılında inşa edilen Sendelli köyü
sulama göletinde temizlik ve derinleştirme
çalışmalarına başladı.

Sulama amacıyla kullanılan gölet, 65x40 metre
boyutlarında olup, mevcut kapasitesi 7800
metreküp iken, yapılan düzenlemelerle bu
kapasitenin 10.400 metreküpe çıkarılması
hedefleniyor. Çalışmalar, bölgedeki çiftçilerin
sulama ihtiyacını daha verimli bir şekilde
karşılamayı amaçlıyor.

Yassıköy Belediye Başkanı Caner İmam,
konuyla ilgili olarak sosyal medya hesabından

yaptığı paylaşımda şu ifadelere yer verdi:
“Belediyemizin girişimi ve Eyaletin desteğiyle,
Sendelli köyünde sulama göletinin çiftçilerimiz
tarafından daha verimli bir şekilde kullanılması
için temizlenip derinleştiriliyor. Ayrıca, herhangi
bir tehlike oluşturmasını engellemek adına
temizlendikten sonra göletin çevresine tel örgü
çekilerek daha güvenli hale getirilecektir.”

Eyalet yönetiminden yapılan açıklamada, bu
adımla çiftçilerin tarımsal faaliyetlerini
desteklemeyi ve bölgede sürdürülebilir sulama
imkanlarının artırmayı hedeflendiği belirtildi.
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Başbakan Kiriakos Miçotakis, Cumhurbaşkanlığı için görev süresi sona eren
Katerina Sakellaropulu’nun yerine Meclis Başkanı Kostas Tasulas’ı önerdi. Miçotakis,
15 Ocak Çarşamba sabahı yaptığı açıklamada, Tasulas’ın Cumhurbaşkanlığı adaylığını
resmen duyurdu. Yeni Cumhurbaşkanı için meclisteki ilk oylama 25 Ocak’ta
gerçekleştirilecek.

Başbakan, Tasulas’ın geniş bir kabul gördüğünü, bunun da kendisinin üç kez üst
üste meclis başkanı seçilmesiyle kanıtlandığını vurguladı. Miçotakis, Tasulas’ın 283,
270 ve 249 oyla meclis başkanlığına seçilmesinin, görevini zor siyasi koşullarda dahi
başarıyla yerine getirdiğinin göstergesi olduğunu belirtti.

Başbakan ayrıca, görev süresi sona eren Cumhurbaşkanı Katerina Sakellaropulu’ya
teşekkür etti. Miçotakis, Sakellaropulu’nun Cumhurbaşkanlığı makamına insani bir
dokunuş kazandırdığını ancak ülkenin uzun siyasi deneyime sahip ve belirgin siyasi
nitelikleri olan bir Cumhurbaşkanına ihtiyaç duyduğunu vurguladı.

Miçotakis, Cumhurbaşkanlığı için Yeni Demokrasi Partisinden bir ismin
önerilmesinin geniş kabul görmeye engel olmadığını da sözlerine ekledi.

Miçotakis, Cumhurbaşkanlığı makamının siyasi etkilerden uzak tutulabilmesi için
altı yıllık tek bir dönemle sınırlandırılmasını  da önerdi. Bunu, yaklaşan anayasa
değişikliği sürecinde gündeme getireceğini belirtti.

Bu arada, PASOK Partisi cumhuraşkanı adayı olarak eski bakanlardan Tasos
Yanniçis’i gösterdi. SİRİZA’nın adayı ise Çipras döneminin bakanlarından Luka Kaçeli
oldu. 

Miçotakis Cumhurbaşkanlığı için 
Kostas Tasulas’ı önerdi

MALİYE Bakanlığına bağlı Gelir İdaresi
Başkanlığı (AADE), mülk denetiminde yeni
bir döneme giriyor. Yapay zeka teknolojisi ve
modern uydu haritalarıyla taşınmazların kayıt
altına alınması ve yapıdaki her türlü
değişikliğin tespit edilmesi mümkün olacak.

Tapu Kadastro ve E9 beyanları arasında
yapılacak çapraz kontrollerle eksik veya
yanlış beyan edilen mülkler hızlı bir şekilde
tespit edilecek. Uydu görüntüleri ve yapay
zeka algoritmaları sayesinde eksik metrekare
bildirimleri, kaçak yapılar, yasal olmayan
eklentiler (havuz, kapalı balkon vb.), arsa ve
tarla kullanım amaçlarındaki değişiklikler
gibi durumlar kolayca belirlenecek.

Maliye Bakanlığı, birçok mükellefin gerçek
taşınmazlarını eksik beyan ederek emlak
vergisi (ENFIA) ödemekten kaçındığını
tahmin ediyor. Ayrıca, tapusu olmayan ve bu
nedenle E9 formunda beyan edilmeyen
taşınmazların, son dönemde yeminli şahit
beyanlarıyla Tapu Kadastro sistemine
kaydedildiği ve ardından E9 bilgilerinin
güncellendiği birçok örnek bulunuyor.

VATANDAŞLARIN YAPMASI
GEREKENLER

• Tapu Kadastro Beyanı Zorunlu.
Tüm taşınmaz sahipleri, mülklerini Tapu

Kadastro sistemine beyan etmekle
yükümlüdür.

• Eksik Beyanların Düzeltimi.
Tapu Kadastro kayıtları süresini kaçıran

mülk sahipleri, vakit kaybetmeden ilk
kayıtların düzeltilmesi için işlem
başlatmalıdır.

• E9 Beyanı Zorunluluğu.
Mülk sahipleri, E9 formunda taşınmaz

bilgilerini eksiksiz ve doğru şekilde bildirmek
zorundadır.

•Değişiklikleri Güncelleme.
Mülklerinde değişiklik yapan ya da kaçak

yapı ve yarı açık alanları yasallaştıran kişiler,
bu değişiklikleri E9 formunda

güncellemelidir.
•Kayıtlı Olmayan ve İlgilenilmeyen

Taşınmazlar.
Ormanlık alan haline gelmiş, terk edilmiş

veya sahipleri tarafından ilgilenilmeyen
taşınmazlar E9 formundan silinmelidir.

•Kaçak Yapıların Yasallaştırılması.
Kaçak yapı sahibi olanlar, bu yapıları

hemen yasallaştırarak gerçek metrekare
bilgilerini E9 formuna bildirmelidir.

•Büyük Kaçak Yapılar (Kategori 5).
2020’de kaldırılan kategori 5 kapsamındaki

büyük kaçak yapı sahipleri, yeni yasa
düzenlemesi çıktığında bu yapıları hemen
beyan ederek 30 yıl boyunca korunmasını
sağlayabilecek.

•Ormanlık Alanlardaki Yapılar.
Orman arazilerindeki yapılarını 31 Mart

2023’e kadar beyan edemeyenler, Tapu
Kadastro sisteminin yeniden açılmasıyla bu
yapıları bildirmelidir. Çevre ve Şehircilik
Bakanlığının yeni bir düzenleme getirerek bu
tür yapıların beyanına ek süre tanıması
bekleniyor.

Vatandaşların, mülklerini cezai
yaptırımlardan ve olası kayıplardan korumak
için bu adımları eksiksiz şekilde yerine

getirmeleri önemlidir.

KAÇAK YAPILAR İÇİN 
KRİTİK TARİHLER

2011 Öncesi: 2011’den önce yapılan kaçak
yapılar, imar affı kapsamına giriyor. Bu tür
yapılar için bir mühendisle görüşerek yasal
süreç başlatılmalı.

2011 Sonrası: 28 Temmuz 2011’den sonra
yapılan kaçak yapılar yıkılacak, sahiplerine
para cezası uygulanacak, ayrıca elektrik
bağlantıları kesilecek.

KAÇAK YAPILAR NASIL
YASALLAŞTIRILACAK?

• Küçük ihlali olan veya eski kaçak
yapılar, 31 Mart 2026 tarihine kadar yasal
hale getirilebilir.

• Büyük ihlali olan veya tamamen kaçak
yapılar şu anda yasal hale getirilemiyor.

Ancak, Çevre Bakanlığı bu yapılar
(Kategori 5) için tekrar bir düzenleme
yapmayı planlıyor.

Özel durumlar (örneğin, banka
taşınmazları, miras kalan yapılar veya afet
bölgelerindeki yapılar) bu yasağa dahil
değil.

Tapu Kadastro ve E9 beyanları arasında yapılacak çapraz kontrollerle
eksik veya yanlış beyan edilen mülkler hızlı bir şekilde tespit edilecek.

Yapay zeka ve uydu haritalarıyla
mülk denetimi başlıyor!

“Mahalle
Bakıcısı” 
programı 
geliyor 

YAŞLILAR ve engelli
bireylerin günlük
yaşamlarında destek almasını
kolaylaştırmak amacıyla yeni
bir sosyal yardım programı
hayata geçiriliyor. Sosyal
Uyum ve Aile Bakanlığı
tarafından başlatılacak
“Mahalle Bakıcısı”
programının, 2025 yılı içinde
başvuruya açılması
bekleniyor.

Bu programla, devlet,
bireylerin günlük ihtiyaçlarını
karşılamalarına yardımcı
olacak özel bir bakıcının işe
alınması için maddi destek
verecek. Bu destek, bakıcılara
sağlanacak 500 euro değerinde
bir voucher ile finanse
edilecek. Bakıcının çalışma
saatlerine göre bu miktar
değişiklik gösterebilecek.

Program kapsamında
bakıcılar, sigorta güvencesiyle
istihdam edilecek.

Bakanlık, hem bakıcı olarak
çalışmak isteyenler hem de bu
hizmetten yararlanmak
isteyenler için bir elektronik
başvuru platformu
oluşturacak. Ayrıca, bakıcı
olarak çalışmak isteyenler için
bir kayıt sistemi kurulacak.

Sosyal Uyum ve Aile Bakanı
Sofia Zaharaki yaptığı
açıklamada, “Bu programla
yaşlılara ve ihtiyaç sahibi
bireylere evde bakım desteği
sunulacak. Özellikle yatağa
bağımlı yaşlılar, hareket
kısıtlılığı olan bireyler ya da
demans gibi rahatsızlıkları
olanlar bu hizmetten
faydalanabilecek.” dedi.

Başvuru sürecinin
önümüzdeki aylarda
başlatılması bekleniyor.
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YENİ Sol Parti Rodop Milletvekili
Özgür Ferhat, kötü hava
koşullarında köylerde yaşanan
elektrik kesintileri sorununu Çevre
ve Enerji Başkanlığına aktardı.

Milletvekili Özgür Ferhat
vatandaşlardan gelen şikayetler
üzerine, Yassıköy Belediyesine bağlı
köylerde sık sık yaşanan elektrik
kesintisi sorununu Çevre ve Enerji
Bakanlığına sordu.

Yassıköy Belediyesi sakinleri ve
esnafları, sık sık ve uzun süreli
elektrik kesintileri nedeniyle ciddi
zorluklarla karşı karşıya olduğunu
belirten Ferhat, kesintilerin normal
hava koşullarında dahi yaşandığını
ve bölge halkının günlük yaşamını
ve ekonomik faaliyetlerini olumsuz
yönde etkilediğini vurguladı.

Ferhat şunları dile getirdi: “Son
olarak, 25 Aralık Çarşamba günü
yaşanan ve bir buçuk saatten fazla
süren elektrik kesintisi, durumun
ciddiyetini bir kez daha ortaya
koymuştur. Yerel makamlar ve
vatandaşlar, yetkili birimlere
yaptıkları sürekli şikayetlere
rağmen, sorun çözülmeden devam
etmektedir. Bu durum, yaşam
kalitesini ve çalışma koşullarını
daha da kötüleştirmektedir.

Özgür Ferhat sorunla ilgili olarak
Çevre ve Enerji Bakanlığına şu
soruları yöneltti:

- Rodop İli Yassıköy
Belediyesi’nde sık sık yaşanan
elektrik kesintilerinin nedenleri
nelerdir?

- Bakanlık, bölgedeki elektrik
kesintilerinin çözümü için ne tür
çalışmalar yapmayı
planlamaktadır?

- Benzer olayların gelecekte
önlenmesi için elektrik şebekesinin
iyileştirilmesine yönelik bir plan
mevcut mudur?

- Sık sık arıza veren ana üniteler
ve iletim hatlarının onarımı için
finansman sağlanacak mı?

Hüseyin Zeybek: “Hükümet
pamuk üreticilerine karşı ilgisiz”

Özgür
Ferhat
köylerdeki
elektrik
kesintilerini 
sordu

YENİ Sol İskeçe Milletvekili Hüseyin
Zeybek, hükümetin Batı Trakya’daki
pamuk üreticilerine karşı ilgisiz
davrandığını belirterek tepki gösterdi.
Zeybek, İskeçe ve Rodop illerindeki
üreticilerin karşı karşıya olduğu ciddi
sorunlara rağmen Tarım ve Gıda
Bakanlığının kayıtsız kaldığını ifade etti.

Bu yıl pamuk üreticileri için zorluklarla
dolu bir yıl olduğunu belirten Zeybek,
yaptığı açıklamada şunları dile getirdi:
“Şiddetli kuraklık ve yeşil kurt zararının
yaygınlaşması, özellikle susuz tarım
yapılan alanlarda üretimde ciddi
düşüşlere neden oldu. Ayrıca, pamuk
fiyatlarının kilogram başına 50-55 sent

aralığında kalması, üretim ve hasat
maliyetlerini karşılamaya yetmiyor. Bu
nedenle birçok üretici, mahsullerini
tarlada bırakmak zorunda kaldı.”

Zeybek, 31 Ekim’de konuyla ilgili
olarak Tarım ve Gıda Bakanına bir soru
önergesi sunduğunu ancak bakanlığın iki
ay boyunca yanıt vermediğini belirtti.
Gelen geç yanıtın ise somut bir çözüm
sunmaktan uzak olduğunu ifade eden
Zeybek şunları söyledi: “Bakanlık, ne de
minimis destek programı aracılığıyla
ekonomik yardım sağlayacağına dair bir
taahhütte bulundu ne de pamuk
üreticilerinin 2024 yılı için bağlı destekleri
kaybetmemesi adına minimum hasat

kotasının düşürülmesi talebine yanıt
verdi. Bu durum, hükümetin pamuk
üreticilerini desteklemeye niyeti
olmadığını açıkça gösteriyor.”

Zeybek, pamuk tarımının bölge için en
önemli geçim kaynaklarından biri
olduğunu vurgulayarak, hükümetin bu
tutumunun bölge ekonomisini tehlikeye
attığını dile getirdi. Yeni Sol Partisi olarak
pamuk üreticilerinin yanında olduklarını
belirten Zeybek, üreticilerin gelirlerini
güvence altına almak ve ekonomik
çöküşü önlemek için acil önlemler
alınması çağrısında bulundu.

İskeçe Milletvekili Zeybek, İskeçe ve Rodop illerindeki üreticilerin
karşı karşıya olduğu ciddi sorunlara rağmen Tarım ve Gıda
Bakanlığının kayıtsız kaldığını ifade etti.

Altın şirketinin bağışını 
kabul eden Dedeağaç 
Hastanesi tepki çekti

RODOP ve Meriç bölgesinde altın madenciliği ve
metalürjisine karşı uzun yıllardır devam eden mücadele
yeniden gündemde. Altın Madenciliğine Karşı Rodop – Meriç
İllerarası Komitesi tarafından yapılan açıklamada, Dedeağaç
Devlet Hastanesinin altın şirketinden bağış kabul etmesi
eleştirildi.

Komitenin 7 Ocak tarihli açıklamasında, altın
madenciliğine karşı direnişin 20. yüzyılın sonlarında
başladığı, kısa sürede vatandaşların yanı sıra bilimsel,
kültürel, sendikal ve mesleki kuruluşlar, işçi sendikaları,
siyasi partiler, ticaret odaları, belediyeler ve valiliklerin de
katılımıyla büyük bir toplumsal harekete dönüştüğü
hatırlatıldı. Söz konusu mücadelenin çevresel etkilerin yerel
ekonomi için yıkıcı, halk sağlığı için ise son derece zararlı
olacağı bilinciyle verildiği kaydedildi.

Son dönemde Eldorado Gold’un bölgedeki devlet
hastanelerine bağış teklifleriyle gündeme geldiği belirtilen
açıklamada, Gümülcine Devlet Hastanesi yönetiminin bu
bağışı oybirliğiyle reddettiği, Dedeağaç Devlet Hastanesi

yönetiminin ise altın arama şirketinin bağışını kabul ettiği
bildirildi.

Gümülcine Devlet Hastanesinin duruşunun övgüyle
karşılandığı açıklamada, Dedeağaç Devlet Hastanesinin
bağışı iade etmesi gerektiği belirtidi.

Açıklamada, “Dedeağaç Devlet Hastanesi yönetim
kurulunun, ahlaki değerler gereği altın şirketinin propaganda
amacı taşıyan bağışını derhal iade etmesi gerektiğine
inanıyoruz. Ayrıca, Dedeağaç Devlet Hastanesi çalışanlarının
sendikal birliklerine, bu bağışla ilgili görüşlerini kamuoyuyla
paylaşmalarını öneriyoruz.” ifadeleri dikkat çekti.
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Yeni okul binası için
muhatap aranıyor!
Milletvekili Zeybek’in
İskeçe Azınlık
Ortaokulu ve
Lisesinin bina sorunu
hakkındaki sorusunu
meclis genel
kurulunda yanıtlayan
Eğitim Bakan
Yardımcısı Makri,
konunun bakanlığın
yetkisinde olmadığını
iddia etti.  Makri’nin,
okul binasının yeterli
ve son derece güvenli
olduğunu ileri
sürmesi de azınlık
içerisinde şaşkınlık ve
tepki yarattı.  

HÜKÜMET, İskeçe Azınlık Ortaokulu
– Lisesinin yeni okul binası talebini
adeta görmezden geliyor. Okul Encümen
Heyeti ile Okul Aile Birliğinin yeni bina
talebiyle ilgili başvurularına yanıt
vermeyen yetkili kurumlar, bu konuda
izlenecek yol konusunda da sessizliğini
koruyor. 

Eğitim Bakanlığı “bina konusunda
bakanlık yetkili değil” iddiasında
bulunurken, İskeçe Belediyesi de “yetkili
kurum Eğitim Bakanlığıdır” diyor. 

Aynı tutum, azınlık siyasetçilerinin
meclisteki girişimleri için de geçerli.
İskeçe Milletvekili Hüseyin Zeybek’in
meclisteki sözlü soru önergesine yanıt
veren Eğitim Bakan Yardımcısı Zetta
Makri, bir yandan bina konusunda
Eğitim Bakanlığının yetkili olmadığını,
öte  yandan okul binasının yeterli ve
güvenli olduğunu öne sürdü. Bakan
Yardımcısı Makri’nin açıklamaları
azınlık içerisinde tepki çekti. 

İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesinin
yeni okul binası talebiyle ilgili son
gelişmeleri GÜNDEM okurları için
derledik. 

BİNA ALTYAPILARI A.Ş’YE BAŞVURU
İskeçe Azınlık Ortaokulu - Lisesi için
yeni bina talebi, Haziran 2024’te “Bina
Altyapıları A.Ş”ye (Κτιριακές Υποδομές
Α.Ε.) iletildi.

İskeçe Azınlık Ortaokulu - Lisesi
Encümen Heyeti ve Okul Aile Birliği;
okul, hastane, adliye binaları ve diğer
kamu binalarının inşasından sorumlu
“Bina Altyapıları A.Ş.”ye başvurdu.

İLGİLİ KURUMLARA 
YENİDEN BAŞVURU 
İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesi
Encümen Heyeti ile Okul Aile Birliği,

Kasım 2024’te yeni okul binası için ilgili
kurumlardan prosedürü net olarak
belirlemesini ve yeni okul binası inşası
için somut adım atılmasını talep etti. 

Bugüne kadar yapılan girişimlerin
sonuç vermemesi nedeniyle İskeçe
Azınlık Ortaokulu – Lisesi Encümen
Heyeti ile Okul Aile Birliği yeni bir adım
attı.

Eğitim Bakanlığı, “Bina Altyapıları
A.Ş” (ΚτιριακέςΥποδομές Α.Ε.) ve İskeçe
Belediyesi ile diğer yetkililere gönderilen
mektupta, okulun yeni bir binaya
kavuşabilmesi amacıyla yapılan
girişimlere olumlu cevap verilmemesi ve
farklı kurumlar tarafından çelişkili
yönlendirme yapılması gündeme
getirildi. Mektupta, yeni okul binası için
gerekli olan prosedürün bildirilmesi,
sorunun acilen çözüme kavuşturulması
için adım atılması istendi.

Encümen Heyeti ve Okul Aile Birliği,
kasım ayında yeni okul binasıyla ilgili
mektubu aşağıdaki kurum ve kişilere
gönderdi:

1- Eğitim, Din İşleri ve Spor Bakanlığı
2- Bina Altyapıları A.Ş.
3- İskeçe Belediyesi
4- Doğu Makedonya - Trakya Eyalet

Başkanı Hristodulos Topsidis
5- Doğu Makedonya - Trakya Bölge

Eğitim Müdür Vekili Kosmidu Marigula
6- Azınlık Eğitimi Koordinatörü

Simeonidis Vasilios
7- İskeçe İli Yeni Sol Milletvekili

Hüseyin Zeybek
8- İskeçe İli Bağımsız Milletvekili

Burhan Baran
9- İskeçe İli Yeni Demokrasi

Milletvekili Spiros Çilingiris. 

KONU MECLİSTE GÖRÜŞÜLDÜ
İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesinin

bina sorunu 16 Aralık 2024 Pazartesi
günü mecliste ele alındı.

İskeçe Yeni Sol Milletvekili Hüseyin
Zeybek, İskeçe Azınlık Ortaokulu –
Lisesinin bina sorunuyla ilgili Eğitim
Bakanlığına sözlü soru önergesi sundu.
Milletvekili Zeybek’in 16 Aralık Pazartesi
günü meclis genel kurulunda sorduğu
soruyu, Eğitim Bakan Yardımcısı Zeta
Makri yanıtladı.

Makri’nin, İskeçe Azınlık Ortaokulu –
Lisesinin yeni bina talebiyle ilgili olarak
verdiği yanıtta, binanın son derece
güvenli olduğunu iddia ederek, yeni
binaya ihtiyaç olmadığını söylemesi
dikkat çekti.

İskeçe Yeni Sol Milletvekili Hüseyin
Zeybek, İskeçe Azınlık Ortaokulu
Lisesinin 19. yüzyılda inşa edilen bir
tütün deposunda hizmet verdiğini
hatırlattı ve okulun yeni bir binaya
ihtiyacı olduğunu vurguladı. Okulun
bina yetersizliği nedeniyle uzun yıllar
vardiyalı eğitim yapmak zorunda
kaldığını anlatan Zeybek, geçen yıl
vardiyalı eğitimin durdurulması için
yapılan boykota da dikkat çekti. 2017
yılında ihtiyaç üzerine okula tahsis
edilen ek binanın geçici bir rahatlama
getirdiğini kaydeden Zeybek, nihai
çözümün yeni bir okul binasıyla
mümkün olduğunu söyledi. 

Bina sorununun giderilmesi için
yapılan başvuruların cevapsız kaldığını
belirten Zeybek, uygulanacak prosedür
hakkında bilgi talep etti. Sorunun köklü
bir çözüme kavuşması için yeni bir okul
binası inşa edilene kadar, aynı sokak
üzerinde bulunan ve Doğu Makedonya –
Trakya Eyaletine ait bir binanın geçici
olarak okula tahsis edilebileceğini ifade
eden Zeybek, Eğitim Bakanlığının bu
sorunu çözmek adına nasıl bir planlama
yaptığını sordu.

BAKAN YARDIMCISI ZETA MAKRİ
Milletvekili Zeybek’in sorusunu meclis
genel kurulunda yanıtlayan Makri,
konuşmasına okul bina sorununun
Eğitim Bakanlığının yetkisinde
olmadığını iddia ederek başladı.

Hüseyin Zeybek’e hitaben, “Sayın
Zeybek bunu bilmeniz gerekirdi. Bina
konusu bakanlığımızın yetkisinde değil.
Dolayısıyla bakanlığımıza hitap etmeniz
yanlış. Konuyu kurumlar ve bakanlıklar
arasında git-gel yaparak sürüncemede
bırakmadık. Ancak yeter ki siz ve
çalışma arkadaşlarınız doğru bakanlığa
ve kurumlara başvurun.” dedi.

Bakan Yardımcısı Makri, Okul Binası
Uygunluk Komisyonunun (Επιτροπή
Καταλληλότητας) raporuna dayanarak,
okuldaki öğrenci sayısının yeni bir okul
binası inşasını gerektirmediğini ve
mevcut binanın fazlasıyla yeterli
olduğunu iddia etti.

Makri, söz konusu komisyonunun üç
kez keşif yaptığını, buna göre binanın
statik olarak yeterli ve son derece
güvenli olduğunu öne sürdü. Okulun
encümen heyetince yönetildiğini
kaydeden Makri, encümen heyetinin
görevinin söz konusu komisyonun
raporunda belirtilenleri yerine getirmek
olduğunu ancak bunları yapmadığını
iddia etti.

ZEYBEK: “TAVRINIZ KABUL
EDİLEMEZ. OKULU YAKINDAN
GÖRMENİZİ TAVSİYE EDERİM”
İskeçe Milletvekili Hüseyin Zeybek,
ikinci kez söz alarak Bakan Yardımcısı
Makri’nin tavrının doğru ve kabul
edilebilir olmadığını belirtti ve okulu
yerinde görmesi için İskeçe’ye davet etti.

Konuyla ilgili soru önergelerine hiç
bir zaman cevap alamadığını vurgulayan
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Hüseyin Zeybek, “Okul Encümen
Heyeti de yazı yazıyor ancak cevap
alamıyor. Altyapı Binaları
Kurumuna başvuruda bulunuldu.
Hala bir cevap yok. Söyleyin lütfen
yetkili kurum hangisi? Biz yetkili
arıyoruz. Sorumluluktan
kaçıyorsunuz. Yarın bir şey
olduğunda bundan siz sorumlu
olacaksınız. Durum trajik. Gelin ve
durumu yakından görün. Topu bir
kurumdan diğer kuruma atmak size
yakışmıyor.” diye konuştu.

MAKRİ: ‘DEVLET, AZINLIK
ORTAOKULU – LİSESİNİ 
50 YILDIR DESTEKLİYOR’
Hüseyin Zeybek’e ikinci kez cevap
veren Bakan Yardımcısı Makri, bina
konusunun kendi bakanlıklarının
yetkisinde olmadığını yineledi.
Makri, devletin 50 yıldır İskeçe
Azınlık Ortaokulu – Lisesini
desteklediğini iddia etti.

MİLLETVEKİLİ ZEYBEK
İskeçe Yeni Sol Milletvekili Hüseyin
Zeybek, “yeni okul binasına gerek
yok” diyen Eğitim Bakan Yardımcısı
Zetta Makri’ye tepki gösterdi. 

Zeybek konuyla ilgili yaptığı
açıklamada, Makri’nin yanıtını
“kabul edilemez” olarak niteledi ve
“Bu siyasi bir skandaldır.” ifadesini
kullandı. 

Zeybek, “Bakan Yardımcısı
Makri’nin verdiği yanıt kabul
edilemez siyasi bir skandaldır.
Bakan Yardımcısı, ‘Yeni bir okul
inşasına gerek yok, mevcut sınıflar
öğrencilerin ihtiyaçlarını fazlasıyla
karşılıyor’ diyerek, eğitimdeki temel
sorunları görmezden gelmiş,
iktidarın konuya duyarsız ve ilgisiz
tutumunu bir kez daha gözler önüne
sermiştir.” dedi.

Zeybek açıklamasını şu sözlerle
sürdürdü: “Sayın Bakan Yardımcısı
büyük tezat içerisindedir. Bir
taraftan yeni okul yapımı bizim
sorumluluğumuzda değildir diyor,
sonra da okulun yeterli olduğunu
ve yeni binaya ihtiyaç olmadığını
iddia ediyor. Bununla kalmayıp
Encümen Heyetine de görevlerini
hatırlatıyor ve sorumluluğunu
başkasına yüklüyor. Tüm okullara
verilen ödenekleri Azınlık
Ortaokul ve Lisesine bir
ayrıcalık yapılırcasına
göstermeye çalışıyor,
hatta küstah bir
şekilde eyalate ait
olan yapıya yıllardır
kira ödenmediğini
de söyleyerek okulu
borçlu gibi
göstermeye
çalışıyor. İşte bu
Yeni Demokrasi
Hükümetinin
gerçek yüzü.
Seçim
öncesinde sayın
Miçotakis ve
Bakoyanni bunu
açık bir dille ifade
ettiler ve şimdi de sayın
Zeta Makri hükümetin
azınlığa hangi gözle baktığını
ve nasıl muamele görmesi
gerektiğini bir kez daha bize
hatırlatmış oldu. Her şeye
rağmen biz çocuklarımızın
sağlıklı bir bina ve ortamda
eğitim görme haklarının

olduğuna inanmaktayız. Bir çok
kesim rahatsız olsa dahi üzerime
düşen bu görevi tüm baskılara
rağmen var gücümle, inandığımız
değerler doğrultusunda talebimizi
yılmadan usanmadan dile getirmeye
devam edeceğim. Bu durum
karşısında sessiz kalmayacağım.
Eğitim hakkı, hiçbir hükümetin
siyasi oyunlarına malzeme olamaz.
Öğrencilerin ve öğretmenlerin
sağlıklı, eşit ve çağdaş koşullarda
eğitim görmesi anayasal bir haktır ve
bu hakkın gasp edilmesine asla izin
vermeyeceğiz. Hükümeti, sorunu
sürüncemede bırakmaktan ve siyasi
sorumluluktan kaçmaktan
vazgeçmeye, derhal çözüm üretmeye
davet ediyoruz. Eğitim hakkını
savunmak, sadece bir siyasi görev
değil, toplumsal bir zorunluluktur.”

ENCÜMEN HEYETİ BAŞKANI 
OZAN AHMETOĞLU’NDAN 
ZETTA MAKRİ’YE TEPKİ
İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesi
Encümen Heyeti Başkanı Ozan
Ahmetoğlu, Eğitim Bakan
Yardımcısı Zetta Makri’nin “okulun
yeterli ve güvenli olduğu” ve “yeni
okul binasına gerek olmadığı”
yönündeki sözlerine tepki gösterdi.

Ahmetoğlu, Batı Trakya Türk
Azınlığının yıllardır süregelen
sorunlarına karşı yetkililerin
vurdumduymaz, ilgisiz ve
umursamaz tutumunun devam
ettiğini vurguladı.

Milletvekili Hüseyin Zeybek’in,
İskeçe Azınlık Ortaokulu ve
Lisesinin bina sorunu ve yeni okul
binası talebiyle ilgili mecliste
yönelttiği soruya, Eğitim Bakan

Yardımcısı Zetta
Makri’nin

“okulun
yeterli ve
güvenli
olduğu”
ve “yeni
okul
binasına

gerek

olmadığı” şeklindeki
açıklamalarının büyük bir hayal
kırıklığına yol açtığını ifade eden
Ozan Ahmetoğlu, sosyal medya
hesabından Türkçe ve Yunanca bir
paylaşım yaptı. Ahmetoğlu,
paylaşımında şu ifadelere yer verdi:

“Batı Trakya Türk Azınlığının
sorunlarına karşı yetkililerin
vurdumduymaz, ilgisiz, umursamaz,
görmezden gelen katı tutum ne yazık
ki devam ediyor!

Milletvekili Hüseyin Zeybek’in
sorduğu İskeçe Azınlık Ortaokulu
Lisesinin bina sorununa mecliste
yanıt veren Eğitim Bakan Yardımcısı
Zetta Makri’nin ‘okulun yeterli ve
güvenli olduğu’ iddiaları ve ‘yeni
okul binasına gerek olmadığı’
yönünde açıklamaları karşısında
üzüntümü, hayal kırıklığımı,
şaşkınlığımı ve tepkimi
gizleyemiyorum.

Yıllarca yaşanan böyle ciddi bir
soruna karşı böyle bir tavır asla
kabul edilemez!”

İSKEÇE BELEDİYE BAŞKANI: 
“BİNA KONUSU EĞİTİM
BAKANLIĞININ  YETKİSİNDE”
Bu arada, İskeçe Azınlık Ortaokulu-
Lisesinin yeni bina talebi, 19 Aralık
Perşembe günü düzenlenen İskeçe
Belediye Meclisi toplantısında
gündeme geldi. Ana muhalefet
listesi meclis üyesi Manolis
Fanurakis, geçtiğimiz günlerde
İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesinin
bina talebiyle ilgili basında
okudukları haberlere dikkat çekerek,
bu konu hakkında bilgi istedi.

Fanurakis’in sorusunu yanıtlayan
İskeçe Belediye Başkanı Stratos
Kontos, okulun Encümen Heyeti ve
Okul Aile Birliği tarafından bazı
taleplerin dile getirildiğini belirterek
şöyle dedi: “Bildiğiniz gibi azınlık
ortaokulu ve liseleri İskeçe
Belediyesine bağlı değil, tamamen
Eğitim Bakanlığına bağlı.
Dolayısıyla bu konuda Eğitim
Bakanlığına başvurulması
gerekiyor.”

Daha önce, İskeçe Azınlık
Ortaokulu-Lisesi Encümen Heyeti ve
Okul Aile Birliği tarafından yeni bina

talebiyle ilgili Eğitim Bakanlığına
sunulan dilekçeye, Bakanlık

yetkilisi tarafından e-posta
yoluyla Encümen Heyetine
verilen kısa bir yanıtta, okul

binası konusunun İskeçe
Belediyesinin yetkisinde
olduğu belirtilmişti.

İskeçe Belediye
Başkanı Kontos’un
meclis toplantısında

verdiği yanıt, yeni
okul binası
konusunda yetkili
kurumların topu
birbirine attığı

eleştirilerini yeniden
gündeme getirdi.

9
Encümen Heyeti   
ve Okul Aile  
Birliğinden 
ortak açıklama

İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesi Encümen
Heyeti ve Okul Aile Birliği de, Bakan Yardımcısı
Makri’nin verdiği yanıta tepki gösterdi.

Encümen Heyeti ve Okul Aile Birliği tarafından
yapılan açıklama şöyle:

“İskeçe Azınlık Ortaokulu Lisesi Encümen
Heyeti ve Okul Aile Birliği olarak, yeni okul binası
talebimiz karşısında Eğitim, Din İşleri ve Spor
Bakan Yardımcısı Sayın Zetta Makri’nin
ifadelerini büyük bir hayal kırıklığı ve şaşkınlıkla
karşıladığımızı vurgulamak isteriz.
İskeçe Milletvekili Hüseyin Zeybek’in İskeçe
Azınlık Ortaokulu – Lisesinin bina sorunu ve yeni
bina talebiyle ilgili olarak 16 Aralık 2024 Pazartesi
günü mecliste sorduğu soruyu ve bu soruya
Eğitim Bakan Yardımcısı Zetta Makri’nin yanıtını
büyük bir merakla izledik.

Her açıdan yetersiz olduğu herkes tarafından
bilinen ve kabul edilen İskeçe Azınlık Ortaokulu
Lisesi için ‘fazlasıyla yeterli’ ve ‘güvenli’ olduğu
iddiasında bulunan ve yeni okul binasına ihtiyaç
olmadığını iddia eden Sayın Bakan Yardımcısı
tüm öğrencilerimizin, onların ailelerinin,
okulumuzdaki eğitim kadrosunun ve nihayetinde
Türk azınlık toplumunun yaşadığı bu sorunu
küçümseyen ve görmezden gelen bu anlayışı
hiçbir şart ve koşulda kabul etmediğimizi
vurgulamak isteriz.

Okulumuzun fiziki koşullarını, modern eğitim
ihtiyaçlarını, pedagojik gereklilikleri,
öğrencilerin, velilerin, eğitimcilerin ve koskoca
bir toplumun taleplerini, beklentilerini, hakkını,
hukukunu görmezden gelerek yapılan bu
açıklamalar halkımıza ve her şeyden önce
çocuklarımıza yapılan çok büyük bir haksızlıktır
ve asla kabul edilemez.

Okul binası ihtiyacını, öğrencilerin sınıflara
sığmakla değerlendiren Sayın Bakan
Yardımcısına hatırlatmak isteriz ki; İskeçe Azınlık
Ortaokulu – Lisesi ahşap ve eski bir tütün
deposunda hizmet vermekte ve birçok eksiği ve
riski bulunmaktadır.

Kısaca söylemek gerekirse, çocuklarımız eşit
eğitim hakkından yararlanamıyor. Bunun yanı
sıra hatırlatmak isteriz ki gerek eski gerekse yeni
Encümen Heyeti, okulumuzun fiziki koşullarının
el verdiği ölçüde, okul binası için yapılabilecek
her türlü müdahaleyi yapmış ve yapmaya devam
etmektedir. Bu konuda şunu hatırlatmakta fayda
görüyoruz ki; okulun mevcut yapısı ve özelliği,
yapılması gereken birçok fiziki müdahaleyi ve
işlemi imkansız kılmaktadır. Bu nedenle de yeni
okul binası talebi sadece gerekli değil, aynı
zamanda zorunludur. Ancak aynı şeyi resmi
makamlar için söylemek oldukça güç.

Sayın Makri mecliste yaptığı konuşmada, yeni
okul binası talebimizle ilgili olarak
başvurduğumuz kurumların sessizliğini, bu haklı
talebimize karşı devlet kurumlarının adeta ‘sağır’
ve ‘dilsiz’ tavrına ve bu konuda yaşanan
muğlaklığa açıklık getirmek şöyle dursun, ne
yazık ki yaşadığımız sorunu daha da karmaşık
hale getirmiştir.

Sorun yok diyerek, yıllarca yaşadığımız sorun
ortadan kalkmaz.

Gerek sayın Bakan Yardımcısını gerekse Sayın
Bakanı, okulumuzu yakından görmek ve durumu
tespit etmek üzere okulumuzu ziyaret etmeye ve
yaşadığımız süreçleri ve sorunları bizden de
dinlemek üzere kendilerini okulumuza davet
ediyoruz.”
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İskeçe Müftüsü Trampa’dan
Mustafçova Belediyesine ziyaret

Burhan Baran:
“Öğrencilerimizin
cezalandırılması bir
an önce durdurulmalı”

İSKEÇE Bağımsız Milletvekil Milletvekili
Burhan Baran, İskeçe Azınlık Ortaokulu –
Lisesinin yeni okul binasıyla ilgili son durumu
GÜNDEM’e değerlendirdi. 

Olaya sadece yeni bir bina talebi olarak
değil, çok daha geniş açıdan bakılması
gerektiğini belirten milletvekili Baran, “Konu
sadece bir bina meselesi değil. Olay koskoca bir
ili, buradaki azınlık öğrencilerini, yani
geleceğimizi ilgilendiren bir konu.” diye
konuştu. 

Burhan Baran
şunları dile getirdi:
“İskeçe Azınlık
Ortaokulu –
Lisesinin yeni
bir bina
ihtiyacı
konusu yeni
bir mesele
değil. Burası
herkes biliyor
ki eski bir
tütün deposu.
Bina hem çok
eski, hem de
modern bir okul
binasının sahip
olması gereken
özelliklerden çok
uzakta.

Ancak şurası bir gerçek ki insanımız bu okula
sahip çıkmıştır. Bunun için de tebrik edilmesi
gerekir. Okul binası talebiyle ilgili olarak
gelişmeleri ve mevcut durumu Encümen
Heyetinden sistematik bir şekilde öğreniyoruz.
Gelişmeleri takip ediyoruz. Bugüne kadar da
gerek soru olarak, gerekse farklı zamanlarda
yetkili kurumlara yazı ve mektup göndererek
çözüme katkı anlamında müdahalelerimiz oldu.
Konu son dönemde oldukça dinamik bir şekilde
dile getiriliyor ve okul binası ihtiyacı iletiliyor.
Ancak ne yazık ki yetkili kurumlar duymak
istemiyor. Devletin bu konuya çok daha
ciddiyetle ve hassasiyetle yaklaşmasını
beklerdik. Ne yazık ki son derece kayıtsız bir
yaklaşım var. Bu siyasi bir konu değil. Eğer
devlet böyle bakıyorsa yanlış yapıyor. Mesele
sosyal bir mesele. Çocukların eğitimini,
güvenliğini ve geleceğini ilgilendiren bir konu.
Dolayısıyla konuya bakış açısı da böyle olmalı.
Devlet bizim çocuklarımıza yeni bir okul binası
mı yapamıyor yani? Böyle bir şey yok. Dediğim
gibi ciddiyet ve samimiyet bekliyoruz. Çocuklar
hiçbir zaman cezalandırılmaz ancak bu
durumun devamı yani bu sorunu görmezden
gelmek, çocuklarımızı cezalandırma anlamına
geliyor. Bu da çok büyük bir hata.
Çocuklarımızı cezalandırma durumu bir an

önce durdurulmalı ve soruna çözüm
bulunmalıdır. Umuyoruz ve

bekliyoruz ki bu yaklaşım bir
an önce değişir.” 

Hüseyin Zeybek: 
“Sorunu ve
taleplerimizi
görmek istemeyen
bir yaklaşım var”

İSKEÇE Yeni Sol Milletvekili
Hüseyin Zeybek, İskeçe Azınlık
Ortaokulu – Lisesinin yeni okul
binasıyla ilgili son gelişmeleri
GÜNDEM’e değerlendirdi. 

Milletvekili Zeybek, konuyu
aralık ayında meclise taşıdığını
ve Eğitim Bakanına sözlü olarak
soru önergesi yönelttiğini
hatırlatarak şunları söyledi:
“Eğitim Bakanlığına, İskeçe
Azınlık Ortaokulu – Lisesinin
yeni okul binası talebini sorduk.
Bu sözlü bir soruydu ve meclis
genel kurulunda cevaplandırıldı.
Bizim sorumuza Eğitim Bakan
Yardımcısı Zetta Makri cevap
verdi. Biliyorsunuz ki okulun
bina sorununu defalarca meclis
gündemine getirdik. Gerek soru
önergelerimiz ve yazılarımızla,
gerekse İskeçe Azınlık Ortaokulu
– Lisesi Encümen Heyetinin bize
göndermiş olduğu mektup ve
raporlarla bu konuyu meclise ve
bakanlıklara taşıdık. Fakat
maalesef hiçbirine cevap
alamadık. Eğitim Bakanlığı
sorularımıza cevap vermedi.
Ulaştırma Bakanlığı sorularımızı
cevaplandırdı. Bu cevaplarda
bina yapımından Altyapı
Şirketinin yetkili olduğu
bildirildi. Ancak Encümen
Heyetinin bu kuruma sunduğu
dilekçeye cevap verilmedi ve bir
sonuç çıkmadı. 

Yani ortada bir belirsizlik ve
kaos yaratılıyor. Bu ortam da
yetkili kurumlar tarafından
yaratılıyor. Çok açıkça bir
belirsizlik ve dikkate almama
durumu var. Her şeyden önce
Eğitim Bakanlığı sorumluluktan
kaçıyor. 

Gelelim mecliste yaşananlara.
16 Aralık 2024 Pazartesi günü
İskeçe Azınlık Ortaokulu –
Lisesinin bina sorununu ve yeni
bina talebini Eğitim Bakan
Yardımcısı Sayın Zetta Makri’ye
sordum. Soruma cevap verdi.
Cevabı özetleyecek olursak,
okulun yeni binaya ihtiyacı
olmadığını, mevcut binanın
yeterli ve güvenli olduğunu iddia
etti. Sayın Makri’nin yanıtı bu
doğrultuda oldu. Üstelik de bu
soruyu yanıtlarken, kendisine
göre yaptığımız yanlışları bize
sıraladı. Azarlar bir tavrı vardı.
Oldukça kızgın olduğunu
gördüm. Hatta bina konusundan
Eğitim Bakanlığının yetkili
olmadığını iddia etti. Ama
ilginçtir hangi kurumun yetkili
olduğunu da söyleme
zahmetinde bulunmadı. 

Burada mesele karşı karşıya
kaldığımız tavır ve yaklaşım. Ne
yazık ki akıl ve mantıkla ve
pedagojik yaklaşımla
açıklanamayacak bir anlayışla
karşı karşıyayız. Hatta sayın

bakan yardımcısı cevap verirken,
yıllarca bir devlet binasını
kullanıyorsunuz ve sizden para
da alınmıyor gibi cümleler sarf
etti. Yani çocuklarımızın eğitimi
için devletin bütçesinden verilen
payı bile bir lütuf olarak
göstermeye çalıştılar. Gerçekten
üzücü bir durum. Sanki okula
ayrı bir bütçe verilmiş gibi lanse
etmeye çalıştı. Halbuki sayın
bakan yardımcısından görevinin
yanı sıra bir kadın ve bir anne
olarak çok farklı bir yaklaşım
bekliyorduk. Çocuklarımızı
modern bir binada, tüm diğer
öğrencilerin sahip olduğu
imkanlara sahip olarak eğitim
almalarını istemek sanıyorum ki
hakkımız. Bu bizim insan
hakkımız. Çocuklarımızın da
eğitimde eşitlik hakkı. Ancak bu
hakkı bize çok gören bir anlayış
var.”

Bakan Yardımcısı Makri’nin
tavrının soru işaretleriyle dolu
olduğunu dile getiren Zeybek,
“Sayın bakan yardımcısının
söyledikleri bir yana tavrı da soru
işaretleri yaratan bir tavırdı. Son
derece garip ve aynı zamanda
saldırgan bir tavır benimsemişti.
Belli ki kendisine bilgi verilmiş
ve bu şekilde yönlendirilmiş. Biz
azınlık eğitiminin ve azınlık
okulunun çok ciddi bir sorununu
dile getirdik. Hem gereken
hassasiyeti göremedik, hem de
soruna çözüm olabilecek bir
yaklaşım yoktu. Gerçeklerin bu
kadar çarptırılması çok üzücü.
Okul binamızın her anlamda
yetersiz olduğu biliniyor. Aksini
iddia etmek her şeyden önce
komik. Okul encümeninin de
yaptığı girişimlerle okulun
bulunduğu caddede başka bir
kamu binası var. Geçici bir
çözüm olarak o binanın tahsis
edilebileceğini söyledik. Buna
bile cevap vermediler. Alaycı bir
tavırla ‘biz yetkili değiliz, gidin
yetkili olana başvurun’ şeklinde
bir yanıt veriyorlar.” dedi. 

Zeybek sözlerini şöyle
tamamladı: “Özetle söylemek
gerekirse; sorunu görmek
istemeyen bir anlayışla karşı
karşıyayız. İkinci sınıf vatandaş
muamelesi görmek üzücü.
Mecliste bize verilen yanıtta
bunu çok net gördük. Karşımızda
katı ve sert bir tavır vardı. Ne
yazık ki bu yaklaşım Yeni
Demokrasi Partisi hükümetinin
azınlığımıza bakış açısının klasik
bir örneği. Ancak biz pes
etmeyeceğiz. Çocuklarımızın
modern bir binada, normal bir
okulun sahip olduğu tüm
şartlara sahip bir eğitim
yuvasında eğitim almaları için
mücadele etmeyi sürdüreceğiz.” 

İSKEÇE Müftüsü Mustafa
Trampa yerel yönetim
birimlerine başlattığı ziyaretler
çerçevesinde 16 Ocak Perşembe
günü Mustafçova Belediyesini
ziyaret etti.

Müftü Trampa’ya nezaket
ziyaretinde çalışma arkadaşları
da eşlik etti. 

İskeçe Müftüsü Mustafa
Trampa’nın başkanlığındaki
heyeti, Mustafçova Belediye
Başkanı Ahmet Kurt ve belediye
başkan yardımcıları karşıladı.
Ziyaret sırasında belediyenin
çalışmaları hakkında bilgi veren
Ahmet Kurt, ziyaretten
duyduğu memnuniyeti dile
getirdi ve Müftü Trampa’ya
teşekkür etti.

Müftü Trampa da nazik ve
samimi karşılamadan dolayı
Ahmet Kurt’a teşekkür etti.
Ayrıca yeni göreve başlayan
belediye başkan yardımcılarını
tebrik ederek görevlerinde
başarılar diledi. 

Ziyaret karşılıklı hediye
takdimiyle son buldu.
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Rodop ve Meriç ilinde tütün alımları başladı

BATI Trakya genelinde tütün alımları
başladı. Rodop ve Meriç illerinde şu ana
kadar 800 bin kilo tütünün üreticiden
satın alındığı bildirildi. 

Trakya Tütün Üreticileri Kooperatifi
Başkanı Sinan Ahmet, konuyla
ilgili GÜNDEM’in sorularını
yanıtladı. 

2.500 TÜTÜN ÜRETİCİ 
AİLE, 3 MİLYON 
KİLO TÜTÜN
Bölgedeki tütün alımlarının
yaklaşık bir aydır devam ettiğini
belirten Kooperatif Başkanı
Sinan Ahmet, bu yıl
Rodop ve Meriç
illerinde üretilen
tütünün 3
milyon kilo
civarında
olduğunu
söyledi.
Şu ana
kadar
800

bin kilonun satın alındığını belirten
Sinan Ahmet, “Tütün alımlarının şubat
sonu, hatta mart ayının başına kadar
devam etmesini bekliyoruz. Toplamda 3

milyon kilo civarında alımın
olacağını, hatta bu rakamı

biraz aşabileceğini
düşünüyoruz. Şu ana kadar
800 bin kilo civarında bir

alım var. Alımlarda bir
sorun yaşanmıyor. Sadece

son birkaç gün kar yağışı
nedeniyle alımların biraz

yavaşladığını söyleyebiliriz.”
dedi.

“TÜTÜN ALIMLARI BİTTİĞİNDE
ORTALAMA FİYATIN 
6 EURO CİVARINDA 
OLMASINI BEKLİYORUZ”
Bölgede tütün üretimi yapan aile
sayısının 2.500 civarında olduğunu
anlatan Trakya Tütün Üreticileri
Kooperatifi Başkanı Sinan Ahmet, bu
yılki fiyat ortalamasının şu an itibarıyla
5,20 euro olduğunu söyledi. Ahmet şöyle
konuştu: “Bu yılki fiyatlar geçen yıla
oranla biraz daha iyi. Şu ana kadar
dediğim gibi 800 bin kilo tütün alımı
yapıldı. Yani toplam ürünün yaklaşık
üçte biri alındı. Bu miktarı dikkate
aldığımızda fiyat aralığının 4 ile 8 euro
arasında olduğunu söyleyebiliriz. Şu ana
kadar ortalama fiyat 5,20 euro civarında.
Tütün alımları tamamlandığında
ortalama fiyatın 6 euro civarında
olacağını tahmin ediyoruz.” 

“BU YIL KALİTELİ 
TÜTÜN VAR”
Bu yıl üretilen tütünün geçen yıla göre
daha kaliteli olduğunu ifade eden
Kooperatif Başkanı Sinan Ahmet,
“Biliyorsunuz ki tütün güneşi ve sıcağı
sever. Sıcak ve kurak yıllarda tütün
kaliteli olur. Tabi bir de hastalıkların
olmaması lazım. Geçen sene oldukça

kurak ve sıcak geçti. Tütünümüz bu yıl
oldukça kaliteli. Özellikle bazı
bölgelerde çok kaliteli tütün var. Bu
nedenle de fiyatların da geçen yıla
oranla daha iyi olmasını bekliyoruz.
Geçen yıl dönem sonu ortalaması 5,80’e
kadar çıkabildi. Bu sene bu rakamın
daha yukarılara çıkmasını bekliyoruz.”
diye konuştu. 

“ÖZELLİKLE KÜÇÜK 
TÜTÜN ÜRETİCİSİNİN
DESTEKLENMESİNİ BEKLİYORUZ”
Tütün üretiminde maliyetlerin de
arttığına dikkat çeken Sinan Ahmet şu
ifadeleri kullandı: “Her geçen yıl tütün
üreticisinin maliyetleri artıyor. Mazot
fiyatından tutun da, ilaç fiyatına kadar,
sigorta primlerine kadar sürekli bir artış
yaşanıyor. Üretim maliyetleri artıyor.
Tütün üreticisine devletten bir yardım
gelmiyor. Özellikle küçük tütün üreticisi
zor durumda. Az dönüm işleyen, ailesini
geçindirmek için tütün üretimine devam
eden küçük üreticinin bu desteğe
ihtiyacı var. Devletten, hükümetten
küçük tütün üreticisine mutlaka destek
vermesini istiyoruz. Bunu her fırsatta
dile getiriyoruz. Hükümetten de bu
çağrımıza kulak vermesini ve bu talebi
ciddiye almasını bekliyoruz.”

BAŞBAKAN Kiriakos
Miçotakis, Yunanistan’ın
Türkiye’ye açılan Bahçeköy
(Kipi) Sınır Kapısının
modernizasyon çalışmalarının
2025 yılı sonuna kadar
tamamlanacağını açıkladı. Proje
kapsamında 12,9 milyon euro
bütçeyle başlatılan çalışmaların,
araç geçiş sürelerini yüzde 75
oranında azaltması
hedefleniyor.

Miçotakis konuyla ilgili
yaptığı açıklamada, “Kipi Sınır
Kapısı’nın modernizasyonu
başlıyor. Bu proje, araçların
bekleme süresini yüzde 75
azaltacak. 12,9 milyon euro
bütçeli ihale süreci şu anda
devam ediyor ve çalışmaların
2025 yılı sonuna kadar
tamamlanması bekleniyor.
Bahçeköy’den (Kipi) sonra,
Yunanistan’ın diğer önemli kara
sınır kapılarının  Çörekköy
(Kastanies) ve diğer önemli kara

sınır kapılarının da
modernizasyonu
gerçekleştirilecek. Mevcut
durumları bir Avrupa ülkesi olan
Yunanistan’a yakışmıyor. On
yıllar sonra ilk kez, tüm merkezi
giriş-çıkış kapılarında kapsamlı
bir bina ve teknolojik yenileme
yapılacak. Bu sayede
ziyaretçilerin ve ticari
taşımaların daha hızlı bir şekilde
hizmet alması sağlanacak.”
dedi.

Yapılan yenileme
çalışmalarının, ekonomik ve
turistik anlamda önemli katkılar
sağlaması bekleniyor. Ayrıca
gümrüklerdeki kontrollerin
daha etkili bir şekilde
gerçekleştirilmesi hedefleniyor.

Bu arada, 1 Ocak itibarıyla
Bulgaristan ve Romanya’nın
Schengen Bölgesi’ne dahil
olmasıyla Yunanistan’a yapılan
geçişlerin artacağı tahmin
ediliyor. 

İskeçe Azınlık 
Lisesi öğrencisi
Ayça’nın başarısı

YURTDIŞI Türkler ve Akraba Topluluklar
Başkanlığı (YTB) tarafından düzenlenen ve Türk
diasporası, kardeş topluluklar ve uluslararası
öğrenciler arasında genç yazarları ve yetenekleri
keşfetmeyi hedefleyen “YTB Türkçe Ödülleri”
yarışmasına katılan İskeçe Azınlık Lisesi
öğrencisi Ayça Hanife Peçenik’in yazdığı
deneme, BAĞ-LAR Dergisi’nde yayımlandı.

Geçen eylül – ekim ayında gerçekleştirilen
yarışmaya katılan lise ikinci sınıf öğrencisi
Ayça’nın kaleme aldığı “Başarının Değişen

Şekli: Gerçek Başarı Nedir” başlıklı deneme
yazısı, jüri tarafından BAĞ-LAR Dergisi’nin ocak
sayısında yayımlanmaya hak kazandı.

Konuyla ilgili olarak İskeçe Azınlık Ortaokulu
– Lisesi Encümen Heyetinden yapılan
açıklamada, “Encümen Heyeti olarak, İskeçe
Azınlık Ortaokulu – Lisesi, lise ikinci sınıf
öğrencimiz Ayça Hanife Peçenik’i bu
başarısından dolayı tebrik ediyor, eğitim
hayatında başarılarının devamını diliyoruz.”
denildi.

Miçotakis: “Bahçeköy
(Kipi) Sınır Kapısı 2025
yılı sonunda yenilenmiş
olacak.”

“2005
sonuna
hazır”

İskeçe Azınlık Ortaokulu – Lisesi öğrencisi Ayça
Hanife Peçenik’in kaleme aldığı “Başarının Değişen
Şekli: Gerçek Başarı Nedir” başlıklı deneme yazısı,
BAĞ-LAR Dergisi’nde yayımlandı.
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Gümülcineli azınlık temsilcileri
mahkeme koridorlarında

Horozlu mezarlığı davası ertelendi

SAVCILIK tarafından
görevlendirilen Sulh Ceza
Mahkemesi yargıcına ifade
vermek üzere 23 Aralık 2024
tarihinde Gümülcine Adliyesine
giden 10 Gümülcineli Türk
Azınlık temsilcisi, 16 Ocak
Perşembe günü yazılı
ifadelerini teslim etti.

Gümülcineli azınlık
temsilcilerinin 24 Aralık 2024
tarihinde yaptığı açıklamada,
son yıllarda Yunanistan
kamuoyunda, özellikle de
bölgedeki bir internet sitesinde,
azınlık mensubu siyasetçi, yerel
yönetici ve kurum-kuruluş
temsilcilerine yönelik mesnetsiz
iddialar, hakarete varan ve özel
kişilik haklarına saldıran
haberlerin yer aldığı, bu da
yetmezmiş gibi fotoğraflarını da
yayınlayarak azınlık
temsilcilerini hedef gösteren
yazıların peşi sıra yayınlandığı,
bunun üzerine kimsenin ismini
zikretmeden bu husustan
duydukları rahatsızlığı beyan
eden bir açıklamayı ortak imza
ile yayınladıklarını
hatırlatılmıştı.

Açıklamalarında, bölgenin
iyiliği ve refahı için savcılık da
dahil olmak üzere, tüm ilgili
makamları basın yoluyla
yapılan bu mesnetsiz haberlerle
ilgili görevlerini yapmaya davet
ettiklerini ifade etmişlerdi.

DAVA 
SÜRECİ
Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulunun büyük bir
bölümünü oluşturan 17 Türk
azınlık temsilcisinin bu
açıklamasının kendisine
yapıldığını ifade eden şahıs,
azınlık temsilcileri aleyhine
dava açarak, açıklamada
temsilciler tarafından dile
getirilen mağduriyetlerin de
kendisi tarafından yaratıldığını
kabul etmiş oldu.

Savcılık tarafından ifadeye
çağrılan Gümülcineli Türk
azınlık temsilcileri, 23 Aralık
2024 tarihinde Gümülcine
Adliyesine giderek yazılı ifade
vermek için süre talebinde
bulundular.

Azınlık temsilcileri, 16 Ocak
Perşembe günü de yazılı
ifadelerini yetkililere sundular

YENİ İDDİALAR 
VE İHTARNAME
Bu arada, açıklamanın
nedenini oluşturan mesnetsiz
iddialarını devam ettiren şahsın
aynı iddialarının yer aldığı bir
yazıyı yayınlaması üzerine,
azınlık temsilcilerinin talebi
doğrultusunda avukatları
tarafından kendisine 15 Ocak
Çarşamba günü bir ihtarname
iletildi.

İSKEÇE ilinin Bulustra (Avdira) belediyesine
bağlı Horozlu köyündeki eski Türk mezarlığının
talan edilmesi üzerine açılan dava ertelendi.

İskeçe milletvekilleri Burhan Baran ile Hüseyin
Zeybek’in suç duyurusu sonucunda açılan
davanın 17 Ocak Cuma günü görüşülmesi
beklenirken, mesai saatinin sona ermesi
sebebiyle 12 Aralık 2025 tarihine kaldı. Duruşmayı
izlemek üzere iki milletvekilinin yanı sıra İskeçe
Müftüsü Mustafa Trampa, İskeçe Belediye Başkan
Yardımcısı Şaban Bancak, İskeçe Türk Birliği
Başkanı Ozan Ahmetoğlu, DEB Partisi Genel
Başkan Yardımcısı Bahri Belço, BAKEŞ Genel
Müdür Yardımcısı Kerem Abdürrahimoğlu,
Mustafçova Eski Belediye Başkanı Cemil Kabza,
İskeçe Müftülüğüne bağlı din görevlileri ve
soydaşlar sabahın erken saatlerinde İskeçe
Adliyesine geldi.

Mahkeme salonunda Bulustra (Avdira)

Belediye Başkanı Yorgos Çitiridis de hazır
bulundu.

NE OLMUŞTU?
Bulustra Belediyesine bağlı iş makinaları ve
işçiler 15 Mart 2022 tarihinde Horozlu’daki tarihi
mezarlık üzerinde çalışma yaparak mezarlığı
adeta yerle bir etmişti. Bulustra Belediye Başkanı
Yorgos Çitiridis, söz konusu alanın Müslüman
mezarlığı olduğunu kabul etmesine rağmen
hiçbir yerde kayıtlı olmadığını ve köyde mütevelli
heyeti bulunmamasını gerekçe göstererek, tarihi
mezarlık üzerine futbol sahası ve sosyal tesis
yapma kararı aldıklarını ifade etmişti.

Eski Türk mezarlığının futbol sahası yapılmak
üzere yıkılması, İskeçeli Türkler arasında büyük
tepkiye yol açmıştı. İskeçe milletvekilleri Hüseyin
Zeybek ve Burhan Baran, belediye yönetimi
aleyhine suç duyusunda bulunmuştu.

AVRUPA Parlamentosu
(AP) bünyesindeki Geleneksel
Azınlıklar, Ulusal Topluluklar
ve Diller İntergrubu, 15 Ocak
Çarşamba günü Brüksel’de
yeniden kuruldu.

Ulusal azınlıkların hak ve
sorunları ile ilgilenen tek AB
forumunun yeniden
kurulmasına, AP’deki tüm
siyasi gruplardan yaklaşık 40
milletvekili destek verdi.

Azınlıklar İntergrubunun
başkanlığına, Avrupa
Milletleri Federal Birliği
(FUEN) Başkanı ve AP
Milletvekili Loránt Vincze
(EPP, Romanya) seçildi.
Vincze, görevi devralmasının
ardından yaptığı açıklamada,
Avrupa çapındaki diyaloğun
Azınlıklar İntergrubuna
önemli deneyimler
kazandırdığını belirterek,
Avrupa’nın yerli ulusal
azınlıklara ilgi göstermesinin,
onlara yasal koruma ve
destek sağlamasının herkesin
ortak çıkarına olduğunu
vurguladı.

ABTTF Başkanı Halit
Habipoğlu da, “AP’de
Azınlıklar İntergrubunun
yeniden kurulması ve AP’nin
yeni yasama döneminde
çalışmalarına devam edecek
olması hem toplumumuz hem
de Avrupa’daki tüm ulusal
azınlık toplulukların hak ve
çıkarlarının Avrupa
Parlamentosu çatısı altında
korunması ve gözetilmesi
açısından oldukça sevindirici
ve olumlu bir gelişme. ABTTF
olarak Azınlıklar İntergrubu
Başkanı seçilen Loránt
Vincze’yi içtenlikle tebrik
ediyor, toplumumuza ve
ABTTF’ye verdiği güçlü
desteğin gelecekte de devam
edeceğine yürekten
inanıyoruz. AP’nin yeni
yasama döneminde de
toplumumuzun sorunlarını
Azınlıklar İntergrubunun
toplantılarında dile getirmeye
ve AP milletvekillerinin
dikkatine sunmaya devam
edeceğiz.” açıklamasında
bulundu.

AP AzINLIKLAR İNTERGRuBu 
yENİDEN KuRuLDu

İskeçe milletvekilleri Burhan Baran ile Hüseyin
Zeybek’in suç duyurusu sonucunda açılan dava, mesai
saatinin sona ermesi sebebiyle 12 Aralık 2025 tarihine
ertelendi.
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İSKEÇE MÜFTÜ YARDIMCISI

zamanı Bilinçli Kullanmak

A cısıyla tatlısıyla bir yılı
daha geride
bırakarak, büyük coşku

ve umutlarla yeni bir yıla hızla
girmiş bulunuyoruz. 2024 yılını
sevinç ve üzüntüleriyle geride
bırakırken; 2025 yılına çeşitli
beklentiler ve umutlarla kavuştuk.
Yeni yılla beraber manevi üç aylara
da kavuştuk. Üç ayların ilki olan
Recep ayına 1 Ocak Çarşamba günü
girmiş olduk. Bizi bu manevi
mevsime kavuşturan Rabbimize
hamd olsun. Peygamberimiz
(s.a.s.) üç aylar girdiği zaman şöyle
dua ederdi: “Ey Allah’ım; Recep ve
Şaban’ı bize mübarek kıl, bizi
Ramazan’a kavuştur.” 

Yeni yıla girmekle zamanın da
hızla akıp gittiğini görüyoruz.
Ömrümüzden bir yıl daha eksildi
bu da ölüme biraz daha
yaklaştığımız anlamına geliyor.
Önemli olan zamanımızı boşa
harcamadan verimli ve faydalı
işlerle geçirebilmemizdir.
Peygamberimiz (s.a.s.) şöyle
buyurmuştur: “İki nimet vardır ki
insanların çoğu (onları
değerlendirme hususunda)
aldanmıştır: “Sağlık ve boş
zaman.” (Buhârî, Rikâk, 1) 

Allah Resulü (s.a.s.) bu noktada
gerek yaşantısı gerekse
tavsiyeleriyle kendisine tabi
olanlara yol göstermektedir. “Beş
şey gelmeden önce beş şeyin
değerini çok iyi bilmelisin,
ihtiyarlığından önce gençliğinin,
hastalığından önce sağlığının,
yokluğundan önce varlığının,
meşguliyetinden önce boş vaktinin
ve ölümünden önce hayatının.”
(Hâkim, Müstedrek, IV,341)
buyuran Hz. Peygamber (s.a.s.),
günü üç bölüme ayırıp vaktinin bir
kısmını ailesiyle, bir kısmını
ibadetle, diğer bir kısmını da
ashabıyla geçirmek suretiyle
gününü planlamıştır. Hiç şüphesiz
Hz. Muhammed’in uygulaması
Allah’ın emirlerine dayanmaktadır.
Zira Rabbimiz birçok ayet-i
kerimede dünya hayatının
gayesine değinerek ömrün
değerlendirmesine dikkat
çekmektedir.  Ne var ki insan,
dünya hayatının geçiciliğini
unutmuş, dünya nimetleriyle
kendisini oyalamıştır. Kur’an-ı
Kerim’de Yüce Allah: “Andolsun
zamana ki, insan gerçekten ziyan
içindedir. Ancak, iman edip de salih
ameller işleyenler, birbirlerine
hakkı tavsiye edenler, birbirlerine
sabrı tavsiye edenler başka (Onlar
ziyanda değillerdir).” (Asr, 103/1-3)
buyurmaktadır. Bu bağlamda Allah
(c.c.), “asr”a (zamana) yemin
ederek onun ne kadar değerli
olduğunu hatırlatmaktadır. İnsan,

zamanı iyi değerlendirdiği takdirde
ebedî saadet yurduna perde
aralayabilmektedir. Surede iman,
salih amel, hakkın ve sabrın
tavsiyesi zamana yenik düşmemek
için sunulan bir saadet reçetesi
gibidir.

Zaman ile ilgili genel çerçeve Asr
suresi ile çizilmekle birlikte
“Öyleyse, bir işi bitirince diğerine
koyul.” (İnşirâh, 94/7) emriyle de
önemli bir ayrıntıya dikkat
çekilerek insanın sürekli bir eylem
hâlinde olması gerektiği
bildirilmiştir. Tabii burada göz ardı
edilmemesi gereken bir husus da
insanın, faydalı işlere zaman
ayırması, beyhude uğraşlarla
kendini meşgul etmemesidir.
Çünkü yine Kur’an-ı Kerim’de
mümin “boş işlerden yüz çeviren”
olarak tasvir edilmekte ve onun bu
vasfı övülmektedir. (Mü’minûn,
23/3)

Burada şunu belirtelim ki Allah
(c.c.) birtakım ibadetlerin edasını
vakitlere, insanın zaman ile
ilişkisini bir cetvele bağlamıştır. Bu
suretle günlerimiz, haftalarımız,
aylarımız bir taksime tabi tutulmuş
olur. Farz orucun ramazana
hasredilmiş bulunması, haccın
zilhicce ayına hasır kılınması ve
namazın günlük bir ibadet olarak
Müslüman’ın vakit tasarrufunda
önemli bir yere oturması bir
yönüyle bireyin dünya ile ilişkisini
zaman açısından belirli bir düzene
koymuştur.

Allah Resulü bir duasında “Gece
ve gündüzün getirdiklerinin
şerrinden, rüzgârın ve zamanın
getirdiği kötülüklerden Allah’a
sığınırım.” (İbn Ebû Şeybe,
Musannef, Büyû’, 91) buyurmakta
ve her türlü kötülükten âlemlerin
rabbi olan Allah’a sığınılması
gerektiğini öğretmektedir. Hadiste
bu kötülüklerin arasında “zamanın
getirdikleri” ifadesinin geçmesi
manidardır. Zira zaman, insan için
hem güzel bir sermaye hem de
imtihanın bizzat kendisidir. Mümin,
hayatını daha anlamlı ve bereketli
kılmak adına zamanın kıymetini
bilerek her anını kulluk bilinci
içinde, faydalı işlerle geçirmeli;
gaflet örtülerini yırtıp atmalıdır. 

Her şeyden önce sağlığımızı ve
zamanımızı nasıl kullandığımızı
gözden geçirmeli, hatalarımız varsa
bunların telafisini yapmak için hâlâ
zamanımız olduğuna sevinip
şükretmeli ve bundan sonra sahip
olduğumuz bu iki eşsiz nimeti daha
özenli kullanmanın yollarını
aramalıyız. Diğer nimetlerle birlikte
bize bahşedilen “zaman”ı nasıl
kullandığımızın da hesabını
vermekle yükümlü olduğumuzu
asla unutmamalıyız.

DİN VE TOPLUM

Ahmet HRALOĞLU
İskeçe Müftülüğünden
gençlere ve çocuklara 
kültür gezileri

İSKEÇE Müftülüğü Genç Müftülük kız ve
erkek ekiplerinden oluşan öğrenciler için
İstanbul’a kültür gezisi düzenlendi. Gezi, üç
grup halinde başarılı bir şekilde gerçekleşti.

Birinci grup kız ekibi 30 Aralık - 3 Ocak,
ikinci grup kız ekibi ve üçüncü grup erkek ekibi
4 -6  Ocak tarihleri arasında İstanbul’u ziyaret
etti. Geziye, İskeçe Müftülüğü hocalarından
Büşra Belço, Nagihan Zümre, Emine Boz, Betül
Abdullah, Sezer Güvendar ve Sezgin Şükrüoğlu
görevli olarak katıldı.

Geziye katılan öğrenciler, İstanbul’un Fatih
Camii, Ayasofya-i Kebir Camii Şerifi, Eyüp
Sultan Türbesi ve Eyüp Camii, Çamlıca Camii ve
Galata Kulesi gibi birçok önemli tarihi mekanını
ziyaret etme fırsatı buldu.

İskeçe Müftüsü Mustafa Trampa, Genç
Müftülük ekibini İstanbul’da karşılayan ve
ağırlayan yetkililere, bu anlamlı geziye katkı
sağlayan herkese teşekkürlerini iletti.

ÇOCUKLARA EDİRNE GEZİSİ
Bu arada, İskeçe Müftülüğü bünyesinde faaliyet
gösteren Çocuk Müftülük öğrencileri de
anneleriyle birlikte 4 Ocak Cumartesi günü
Edirne’ye kültür gezisi gerçekleştirdi.

Edirne İl Milli Eğitim Müdürlüğü tarafından
organize edilen program kapsamında, geziye
katılan ilkokul seviyesindeki öğrenciler ve
anneleri, Hasan Ali Yücel Çocuk Müzesi,
Karaağaç Lozan Anıtı ve Müzesi, İkinci Beyazıt

Külliyesi ve Sağlık Müzesi, Yurtdışı Türkler ve
Akraba Topluluklar Başkanlığının (YTB) Edirne
Koordinasyon Ofisi, Üç Şerefeli Camii,
Akmercan Anadolu İmam Hatip Lisesi ve
Selimiye İmam Hatip Ortaokulunu ziyaret
ettiler.

Sağlık Müzesi ziyareti sırasında, Çocuk
Müftülük programı kapsamında işlenen
Peygamberler Tarihi dersiyle bağlantılı olarak
Hz. Davud Peygamber’in sesi ve müziğe olan
ilgisi, ayrıca kaliteli müziğin ruh hastalarının
tedavisindeki önemi hakkında bilgiler verildi.

Müftü Mustafa Trampa’nın eşi Nadire Ömer
Trampa’nın da eşlik ettiği kültür gezisinde,
çocuklar gezdikleri yerlerde hem eğlendiler
hem de öğrendiler. Çocukların anneleri ise, bu
anlamlı programın hazırlanmasından
duydukları memnuniyeti dile getirdiler.

İskeçe Müftülüğü hocalarından Müzeyyen
Onbaşı’nın görevli olduğu gezinin ardından
Müftü Mustafa Trampa, gezinin
hazırlanmasında emeği geçen ve çocuklar ile
annelerini en iyi şekilde ağırlayan Edirne İl
Milli Eğitim Müdürü Ferhat Yılmaz, İl Milli
Eğitim Müdür Yardımcısı Nail Yılmaz ve İl Milli
Eğitim Şube Müdürü Hümeyra Gürgen’e
teşekkür etti. Ayrıca, Edirne Akmercan İmam
Hatip Ortaokulu ve Lisesi Müdürü Lokman
Kızılyar, Selimiye İmam Hatip Ortaokulu
Müdürü Enes Şenol ve öğretmenlerine de
katkılarından dolayı şükranlarını iletti.

20 Ocak 2025
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Avrupa, 2025’te en büyük sınavlarını Trump,
ekonomi ve göç konularında verecek

AVRUPA Birliği’nde  (AB),
Ursula von der Leyen
başkanlığında 2. dönem Aralık
2024’te başladı.

Alman siyasetçi, yeni ekibini
tanıtırken bir yandan AB
ülkelerinin savunma harcamalarını
ve yatırımlarını artırması, diğer
yandan Avrupa’nın ABD ve Çin’le
arasındaki inovasyon açığını
kapatması gerektiği mesajını verdi.

Von der Leyen, bu nedenle ilk
100 günlük icraatları olarak
“Avrupa Savunmasının
Geleceğine İlişkin Beyaz Bülten”,
“Temiz Sanayi Mutabakatı” ve
“Rekabet Pusulası” gibi
çalışmaları zikretti ancak ilk
dönemi Kovid-19 salgını ve
Ukrayna’da patlak veren savaş ile
bunların ekonomi üzerindeki
olumsuz sonuçlarının gölgesinde
geçen von der Leyen’in ekibini bu
kez daha çetin sınamalar
bekliyor.

Öncelikli görevler listesinin
başında savaşın sürdüğü
Ukrayna’ya mali ve askeri yardım
geliyor.

AB’nin savaşın başından bu
yana Ukrayna’ya yardımları 122
milyar euroyu aştı. Bu sene AB,
ortak bütçesinden Kiev’e her ay
1,5 milyar euro aktarmayı
planlıyor ancak şimdiye kadar
ülkeye yapılan tüm yardımların
yaklaşık yarısını ABD tek başına
finanse etti.

20 Ocak’ta görevi devralacak
Trump, tehditlerini yerine
getirerek ABD’nin Ukrayna’ya
yaptığı yardımı durdurur ya da
keserse, AB omuzlarında daha
büyük bir yük bulacak.

SAVUNMA
AB, Ukrayna’ya ek olarak 2025’te
Rusya’ya karşı kendi
savunmasına odaklanacak.

Trump’ın tehditlerini yerine
getirmesinin olumsuz
sonuçlarının bir boyutu da
AB’nin savunma alanında daha
büyük bir zorlukla karşı karşıya
kalmasına yol açacak.

Brüksel, Washington’ın
NATO’ya daha az yatırım
gerçekleştirdiği ve Kiev’e
desteğini çektiği senaryoya uzun
süre hazırlık yaptı.

Olası Trump dönemi için bir
nevi “Trump görev gücü”
kurulmuş, üye ülkelerle ve
Amerikalı muhataplarla düzenli
görüşmeler yapılmıştı ancak üst
düzey AB’li diplomatlar,
kulislerde bu hazırlıkların yeterli
olmadığını ifade ediyor.

Bu hazırlıklar çerçevesinde
von der Leyen, ilk kez yeni
ekibinde savunmadan sorumlu
bir üyeye yer verdi.

AB Komisyonunun
Savunmadan Sorumlu Üyesi
Andrius Kubilius, AB üyesi
ülkelerin silahlanma ve tedarik
politikalarını daha iyi koordine
etmekle görevlendirildi ancak
birçok AB ülkesinin bütçesi, hızla
alım ya da üretim yapmak için
yeterli değil.

Bu baskı, Trump’ın NATO
şemsiyesinde Avrupa
müttefiklerden daha fazla katkı
talep etme söylemini eyleme
dökmesi halinde daha da artacak.

GÖÇ
AB’nin 2015-2016 döneminde
karşı karşıya kaldığı yoğun
düzensiz göçten sonra hazırlanan
Göç ve İltica Anlaşması, yıllar
süren tartışmaların ardından
geçen sene kabul edildi.

2026’da yürürlüğe girmesi
beklenen yeni kurallar, temel
olarak göç yükünü ilk varış
ülkelerinden alıp tüm üyeler
arasında dağıtmayı hedefliyor.

AB’nin dış sınırlarını
güçlendirme, iltica
başvurularının süratle
sonuçlandırılması, başvurusu
reddedilenlerin menşe ülkelerine
geri gönderilmelerinin
hızlandırılması ve kaynak
ülkelerle iş birliğinin artırılması,
anlaşmaya dair önemli
unsurların arasında yer alıyor.

2024’ün sonuna doğru
İtalya’nın aşırı sağcı Başbakanı
Giorgia Meloni’nin Arnavutluk
ile, sığınma başvurusu
yapanların AB dışına
gönderileceği merkezler
kurulmasına dair anlaşmanın
uygulamaya konulması, gözleri
bu tür bir çözüme çevirdi.

Von der Leyen, bu çözüme
desteğini açıkça ifade ederken
geri göndermelerin
hızlandırılması için 2025’te yeni
bir direktif teklif sunacağını ifade
etti.

Uluslararası insan hakları
kuruluşları, yeni tedbirlerin yeni
insan hakları ihlallerine yol
açacağı uyarısını yaparken,
AB’nin önünde buna mahal
vermeden düzensiz göçle baş
etmek gibi bir ikilem de
bulunuyor.

TRUMP’IN EKONOMİ
POLİTİKALARI
AB’nin Trump ile ticari

ilişkilerdeki gerilimleri de idare
etmesi gerekecek.

Trump’ın ABD’de uygulamayı
planladığı korumacı ticaret
politikaları, AB ile sorun
yaşayacağı ana konular arasında
yer alacak.

Göreve başlamasıyla özellikle
ticaret alanında çok sert bir
tutum sergilemesi beklenen
Trump’ın hedefinde Avrupa da
bulunuyor.

AB’nin, ilk döneminde çeşitli
ticari sorunlar yaşadığı Trump’la
tekrar yüzleşmesi gerekecek.

AB ülkelerinin ABD ile yılda
yaklaşık 150 milyar dolar ticaret
fazlası vermesinden rahatsız olan
Trump’ın, Avrupa ürünlerine
yüzde 10 ila 20 ilave gümrük
vergisi uygulaması söz konusu
olacak.

Trump, henüz göreve
başlamadan Avrupa’ya sert bir
uyarıda da bulundu. Avrupa’nın
ABD’den daha fazla petrol ve
doğal gaz satın almaması halinde
ek gümrük vergilerinin
uygulayacağını açıklayan
Trump’ın tehdidi Brüksel’de
yankılandı.

AB, özellikle Rus gazının
Ukrayna üzerinden sevkiyatının
yeni yılda tamamen durmasının
ardından tedarikte ABD’ye
yöneleceği sinyalini vermiş
durumda.

Enerjide dışa bağımlılığı
yüksek Avrupa’nın bu alanda
atabilecek fazla bir adımı
bulunmuyor. En büyük gaz
tedarikçisi Rusya’yı kaybeden
AB, ucuz enerji ürünleri
bulamazken bu durumda hızlı bir
çözüm imkanı da mevcut değil.

ABD, hem petrol hem de
sıvılaştırılmış doğal gazda (LNG)
Avrupa’nın en büyük tedarikçisi
konumuna geldi.

AB, Trump’la ilişkileri
geliştirmek için ABD’den daha
fazla LNG almayı planlıyor.
Avrupa, enerji ürünü
ithalatındaki artışın ABD ile
ticaret açığının bir ölçüde
azalmasını ve bu durumun
Trump’ı sakinleştirmesini
umuyor.

ALMANYA VE FRANSA’DA 
İÇ SORUNLAR
AB’nin başat ekonomisi,
Almanya’da ekonomik
yavaşlama yaşanması ve ülkenin
seçim dönemine girmesi, bu
ülkenin kendi iç meselelerine
odaklanmasıyla sonuçlandı.

Birliğin ikinci büyük ekonomi
olan Fransa’da da yaşanan krizler
neticesinde istikrarlı bir hükümet
kurulamaması da bu ülkenin
elini bağlıyor.

İki büyük itici gücün kendi
sorunlarını gidermeye
yoğunlaşmasıyla AB’nin eylem
kabiliyeti zayıf düşmüş oldu.

Almanya ve Fransa’nın desteği
olmadan AB’nin önemli
ekonomik kararlar alması
mümkün olmuyor. Bu nedenle,
Almanya ve Fransa’daki iç
sorunlar, AB içinde önemli
ekonomik kararlar alınmasına
engel teşkil ediyor.

ZAYIF BÜYÜME VE
REKABETÇİLİK KAYBI
AB’nin ekonomik büyümesi, ABD
ve Çin ile karşılaştırıldığında da
oldukça yavaş seyrediyor. AB’nin
2025’te yüzde 1,5 büyüyeceği
öngörülüyor.

Avrupa’nın ekonomik
büyümesindeki zayıflık, uzun
vadede çok daha belirgin bir hal
alıyor. Son 15 yılda Avrupa
ekonomisi, ABD’nin gerisinde
kaldı. Bu dönemde ABD’nin
GSYH’si yüzde 70 artarken
AB’ninki sadece yüzde 20
yükseldi. Bu açık her geçen gün
daha belirgin bir hal alıyor.

Avrupa, üretkenlik ve rekabet
gücünde de ciddi kayıp yaşıyor.
Üretkenlik artışı yavaşlayan ve iş
gücü maliyetleri çok artan AB
ülkeleri, ABD ve Çin gibi büyük
ekonomilere kıyasla sanayide
rekabet gücünü kaybetmiş
durumda.

Buna ilave olarak çok sayıda
AB ülkesinin yüksek kamu borcu
ve bütçe açıkları da Birliğin
hareket alanını sınırlandırıyor.
AB’de kamu borcunun GSYH’ye
oranı, yüzde 82 seviyesinde

bulunuyor. Özellikle Yunanistan,
İtalya, Fransa, Belçika, İspanya
ve Portekiz gibi ülkelerde kamu
borcu oranı yüzde 100’ü aşıyor.
Bu durumda yüksek borçlu
ülkelerin ekonomilerini
canlandıracak alanlara kaynak
aktarması zor bir hal alıyor.

ÇİFTÇİ SORUNLARI
Avrupa ülkelerindeki çiftçiler,
geçen yıl boyunca artan üretim
maliyetleri karşısında tarımsal
ürünlere daha yüksek fiyat
ödenmesi talebiyle yoğun
protestolar düzenlemişti.
Çiftçiler, AB kurumları önünde de
traktörleriyle şiddetli eylemler
yapmıştı.

Birliğin tarım politikaları,
çevre, iklim ve doğa restorasyon
hedefleri, desteklemelerdeki
kesintiler, yüksek enerji, yakıt ve
gübre maliyetleri ile dış
ülkelerden gelen ucuz tahıl
ürünleri, Avrupa’daki çiftçileri
rahatsız eden konuların arasında
yer alıyor.

Avrupalı çiftçiler, AB’nin
Arjantin, Brezilya, Paraguay ve
Uruguay’ın da üyeleri olduğu
MERCOSUR ile yapmayı
planladığı ve et ürünlerini de
kapsayan serbest ticaret
anlaşmasını da engellemek
istiyor.

Çiftçilerin benzer eylemlerini
bu yıl da sürdürmesi bekleniyor.

AB bütçesinin yaklaşık üçte
biri tarımsal desteklemelere
ayrılıyor. Bu boyutta bir kaynak
20 milyon çiftçiye sunulurken,
geri kalmış durumdaki sanayi ve
teknoloji gibi çeşitli diğer
sektörler de AB’den daha fazla
mali destek bekliyor.

Bu süreçte, AB’nin kendi
sınırlı kaynaklarını yeniden
planlaması ve öncelikli alanlara
aktarması gerekecek ancak
atılacak her adıma karşı Avrupa
genelinde sert protestolar
düzenlenmesi kaçınılmaz
görünüyor.

Avrupa Birliği, 2025’te ABD’de
transatlantik iş birliğini önemseyen
önceki yönetimin aksine bir
yaklaşıma sahip Donald Trump
yönetimiyle hem ekonomi hem
savunma alanlarında büyük sınav
verirken, kendi içinde de başta göç
olmak üzere birçok sorunla “birliğini”
koruyarak baş etmeye çalışacak.
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“2025’in ilk toplantısı dernekler
için çok olumlu geçti”

BATI Trakya
Fenerbahçeliler
Derneğinin Başkanı
Mümin Hasan, FB TV’ye
verdiği röportajda
Almanya’nın Düsseldorf
kentinde gerçekleşen
“Fenerbahçe Spor
Kulübü Yurt Dışı
Dernekler Toplantısı”nı
değerlendirdi.

Mümin Hasan, “2025
yılının ilk toplantısını
yaptık. Çok güzel bir
ortamda, olumlu geçen
bir toplantımız oldu.
Başkanımız ve yönetim
kurulumuz bizim
sorunlarımızı dinledi.
Aile içi çok güzel
konuşmalar ve kararlar
aldık. Bunu 2025 yılının
ilk adımı olarak çok
olumlu görüyorum
dernekler açısından.
Bizim için çok faydalı bir
toplantı oldu. Bu
toplantıların devamı
gelecek ve güzel kararlar
ve güzel etkinliklere

imza atacağımızı
düşünüyorum.” diye
konuştu.

Fenerbahçe Spor
Kulübü Başkanı Ali Y.
Koç, yönetim kurulu
üyeleri Rıfat Perahya ve
Sertaç Komsuoğlu ile

Dernekler Birimi Müdürü
Asil Ramazan Erkan’ın
da katıldığı
Düsseldorf’taki
toplantıda 23 dernek
başkanı ile 100’ün
üzerinde dernek
temsilcisi yer aldı.

Derneklerden
Sorumlu yönetim kurulu
üyesi Rıfat Perahya’nın
yaptığı sunumla
başlayan toplantıda,
dernekler yaptıkları
çalışmalar ve
geliştirdikleri projeler

hakkında bilgi verdi.
Derneklerin

taleplerini not alan ve
sorularını tek tek
yanıtlayan Ali Koç ve
yönetim kurulu üyeleri,
dernek yetkilileriyle fikir
alışverişinde bulundu.

BEŞİKTAŞ Kulübü, Norveçli
teknik direktör Ole Gunnar
Solskjaer ile bir yılı opsiyonlu
2,5 yıllık sözleşme
imzalandığını açıkladı.

Beşiktaş Futbol Yatırımları
Sanayi ve Ticaret AŞ’den Borsa
İstanbul’a gönderilen ve
Kamuyu Aydınlatma
Platformunda da yayımlanan
açıklamada, "Profesyonel futbol
takımımızın teknik direktörlüğü
konusunda Ole Gunnar
Solskjaer ile 2025-2026 sezonu
sonuna kadar ve 2026-2027
sezonu için bir yıl opsiyonlu
olacak şekilde sözleşme
imzalanmıştır." denildi.

Açıklamada, "Kulübümüze
önemli hizmetlerde

bulunacağına inandığımız Ole
Gunnar Solskjaer’e Beşiktaş
ailesine hoş geldin diyor, üstün
başarılar diliyoruz." ifadesi de
kullanıldı.

Solskjaer, futbolculuk
döneminde Molde ve
Manchester United
kulüplerinde forma giydi. Aktif
futbol yaşantısının ardından
teknik direktörlük kariyerine
başlayan Solskjaer; Molde,
Cardiff City ve Manchester
United kulüplerinde görev
yaptı. Ole Gunnar Solskjaer,
Molde ile 2011 ve 2012 yıllarında
Norveç Ligi, 2013 yılında ise
Norveç Kupası şampiyonlukları
yaşadı.

Beşiktaş’ın 
yeni teknik direktörü 
Ole Gunnar Solskjaer

"Tarihin en kötü
takımıyız"
İngiltere Premier Lig'de
sezona Erik ten Hag
yönetiminde başlayan
Manchester United, alınan
kötü sonuçların ardından
teknik direktör değişimine
gitti.
Sporting'den Ruben
Amorim'le anlaşan ManU
puan kayıplarına engel
olamazken, ligde Avrupa
kupalarına katılabileceği
noktadan da uzaklaştı.
Brighton maçının ardından
Manchester United Teknik
Direktörü Ruben Amorim
şunları söyledi: "Premier
Lig'de son 10 maçta sadece
iki kez kazandık. Bunun
Manchester United
taraftarları ve benim için ne
anlama geldiğini hayal edin.
Eski teknik direktörden daha
fazla maç kaybeden bir teknik
direktörü işe alıyorsunuz.
Belki de Manchester United
tarihindeki en kötü takımız.
Bunu kabul etmemiz ve
değiştirmemiz gerekiyor."

17 Yaş Altı Milli takımlar
düzeyinde yapılan hazırlık
maçında, Türkiye ile
Yunanistan 3-3 berabere kaldı.

İstanbul Spoint İnşaat
Ümraniyespor Stadında
oynanan karşılaşmanın ilk
yarısı Türkiye’nin 2-1'lik
üstünlüğüyle sonuçlandı.

Türkiye müsabakanın 2.
dakikasında Oğuzhan Ertem
ile öne geçerken, Yunanistan
13. dakikada İlias Leonidas'la
eşitliği sağladı. 30'uncu

dakikada Ahmet Efe
Çakmakkaya'nın golü, ilk
yarının skorunu belirledi.

Yunanistan, 63. dakikada
Konstantinos Suvlacis ile
yeniden beraberliği
yakalarken, Kaan Umut Fırat
86. dakikada Türkiye’yi 3-2
öne geçirdi. 

Yunanistan, karşılaşmanın
90. dakikasında Maksimos
Lompas'ın golüyle yeniden
eşitliği sağlarken maç da 3-
3'lük skorla tamamlandı.

Türkiye ile Yunanistan
hazırlık maçında
berabere kaldı

Dünyanın en iyi
takımları belli oldu
Uluslararası Futbol Tarihi ve
İstatistikleri Federasyonu
(IFFHS), son bir yılın
verilerine  göre dünyanın en
iyi takımlarını sıraladı.
IFFHS, 1 Ocak 2024 ile 31
Aralık 2024 tarihleri
arasındaki verileri baz alarak
dünyanın en iyi takımları
listesini güncelledi. 
İşte güncellenen listeye göre
dünyanın en iyi takımları:
1- Real Madrid
2- Bayer Leverkusen
3- Atalanta
4- Liverpool
5- Botafogo
6- Manchester City
7- Barcelona
8- Flamengo
9- Atletico Madrid
10- Borussia Dortmund
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Mucize Tiyatrosuna Edirne’de yoğun ilgi
BATI Trakya Azınlığı Yüksek

Tahsilliler Derneği (BTAYTD) çatısı
altında faaliyet gösteren Mucize
Tiyatrosu, Yılmaz Erdoğan’ın
klasiklerinden biri olan ve Senemahu
Topuz’un uyarladığı “Sen Hiç Ateşböceği
Gördün mü?” adlı oyunu, 4 Ocak
Cumartesi akşamı Edirne Devlet
Tiyatrosunda sahneledi.

Sevtap Hint koorditörlüğünde ve
BTAYTD Başkanı Hüseyin Baltacı
öncülüğündeki ekip, 3 Ocak Cuma günü
Edirne Valisi Yunus Sezer’i makamında
ziyaret etti. Sezer, Mucize Tiyatrosu
ekibini akşam yemeğinde ağırladı.

Edirne Valiliğinin sosyal medya
hesabından yapılan paylaşımda şu
ifadeler yer aldı:  

“Batı Trakya Türk Azınlığı Yüksek
Tahsilliler Derneği öncülüğünde
düzenlenen tiyatro oyunları kapsamında
ilimize gelerek gösteri sergileyecek olan
soydaş öğrencilerimizin yer aldığı
‘Mucize Tiyatro Topluluğu’ Valimiz
Yunus Sezer’i ziyaret etti.

Yarın akşam saat 19.00’da Edirne
Devlet Tiyatrosu’nda düzenlenecek ‘Sen
Hiç Ateş Böceği Gördün Mü?’ isimli oyun
öncesi Valimiz Yunus Sezer’i ziyaret
eden soydaşlarımız Balkanlar ile Edirne
arasında gönül bağı olduğunu ifade etti.

Gönül coğrafyamızdaki lise
öğrencilerinden oluşturulan topluluk
üyeleri daha önce katıldığı Edirne Yaz
Kampımıza yaşadıkları deneyimleri de
aktararak Valimiz Yunus Sezer’i
gösteriye davet etti.”

4 Ocak Cumartesi akşamı Edirne
Devlet Tiyatrosunda sergilenen oyun
izleyiciler tarafından büyük ilgi gördü.
Edirne’deki oyunu izleyenler arasında
Türkiye’nin Gümülcine Başkosolosu
Aykut Ünal ve eşi İlayda Ünal, İpsala
Kaymakamı Ömer Sevgili, Batı Trakya
Türkleri Dayanışma Derneği Genel
Başkanı Hasan Küçük, Edirne’de
üniversite eğitimine devam eden Batı
Trakyalı öğrenciler ve çok sayıda
sanatsever yer aldı.

Oyunun ardından İpsala Kaymakamı
Ömer Sevgili ve eşi, tiyatro ekibi için
akşam yemeği düzenledi.

5 Ocak Pazar sabahı kahvaltı daveti
üzerine Mucize Tiyatrosu, YTB Edirne
Ofisini ziyaret etti. Ekibi karşılayan
Edirne Koordinasyon Ofis Başkanı
Mustafa Şentürk, YTB ve Trakya
Üniversitesi hakkında gençlere bilgi
verdi.

Edirne Valiliği Huzurevi
Müdürlüğünü de ziyaret eden ekip,
huzurevi sakinleriyle vakit geçirerek
duygu dolu anlar yaşadı.

BTAYTD’dan yapılan açıkalamada,
“Dolu dolu üç gün geçiren Mucize
Tiyatro oyuncularının bu deneyimi
yaşamalarında katkısı olan T.C. Edirne
Valiliği, İpsala Kaymakamlığı ve
Gümülcine Başkonsolosluğuna, teknik
ekipte emek veren Av. Sabri Hacıibram,

Yiğit Bener Avcı, Serkan Hatip, Alev
Kırhüseyinoğlu, Öznur Bekir, Naciye
Haliloğlu’na, değerli velilerimize, bize
destek veren tüm kurum ve kuruluşlara,
sanat sever Edirne halkına sonsuz
şükranlarımızı sunarız.” denildi.
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